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ο τύπος

n Η ενεργός εμπλοκή του
Λιβάνου σε ανώτατο
επίπεδο τοποθέτησε το
θέμα ψηλά στην ατζέντα
της Τουρκίας

n Η επίσκεψη του
Πατριάρχη στην Άγκυρα
αποτέλεσε το επιστέγασμα
των προσπαθειών για
επιστροφή των χωριών

n Πρωτοβουλίες και εντός
Κύπρου με παράγοντες
της κοινότητας να έχουν
σημαντικές επαφές και
συναντήσεις

n Προβληματισμός στις
τάξεις των Μαρωνιτών 
ως προς τον τρόπο
αντίδρασης σε
ενδεχόμενες εξελίξεις

Τελέστηκαν την Πέμπτη 7 Ιουνίου 2012 τα εγκαίνια της νέας
υπερσύγχρονης μονάδας αφαλάτωσης στην Αγία Ειρήνη της
επαρχίας Κερύνειας. Το έργο, το οποίο χρηματοδοτήθηκε
από την Τουρκία στοίχισε 250.000 ευρώ και έχει την δυνα-
τότητα παραγωγής πέραν των χιλίων τόνων ποιοτικού πό-
σιμου νερού την ημέρα. Από την μονάδα αφαλάτωσης στην
Αγία Ειρήνη είναι προγραμματισμένο να τροφοδοτηθούν τα
χωριά Αγία Ειρήνη, Διόριος, Μύρτου, Καρπάσια και Κορμα-
κίτης. Με την λειτουργία της μονάδας επιλύεται ένα χρόνιο

πρόβλημα που αντιμετώπιζαν οι πέντε αυτές γειτονικές κοι-
νότητες αφού το νερό που αντλείτω στην περιοχή ήταν σε
τέτοιο βαθμό αλμυρό που δεν μπορούσε να χρησιμοποιηθεί
ούτε καν για αρδευτικούς σκοπούς. Την ίδια ώρα το ευχά-
ριστο για τους κατοίκους είναι πως το κόστος του ποιοτικά
εξαίρετου πλέον νερού παραμένει χαμηλό εφόσον με βάση
πληροφορίες της εφημερίδας μας η ταρίφα για τους δέκα
πρώτους τόνους κατανάλωσης είναι μόλις δεκαπέντε τουρ-
κικές λίρες τη διμηνία. 

www.typosmaroniton.com

ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ ΟΜΗΡΟΥ ΣΕΛ. 9

ANTΩΝΗΣ ΔΙΑΚΟΣ ΣΕΛ. 9

ΜΑΡΙΟΣ ΜΑΥΡΙΔΗΣ ΣΕΛ. 6-7

Mε την συμπλήρωση
ενός χρόνου στα
Κοινοβουλευτικά
έδρανα ο βουλευτής του
ΔΗΣΥ σε μια εφ’ όλης
της ύλης συνέντευξη
στον «Τ». Μιλά για τις
εμπειρίες του στην
Βουλή, την οικονομία
και την Κοινότητα 
των Μαρωνιτών 

Ο πρόεδρος της
Βουλής επισκέφθηκε
την Πύλη Πάφου και
είχε επαφές με
Αρχιεπίσκοπο,
Εκπρόσωπο και 
απλούς Μαρωνίτες

Ο Κορμακίτης τίμησε
τον αείμνηστο
κοινοτάρχη του.
Μνημόσυνο και
απονομή πλακέτας από
τον κοινοτάρχη Ηλία
Κατσιολούδη
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οΤΥΠΟΣ

XPHΣIMA THΛEΦΩNA

ΒΟΗΘΑ 
ΠΑΝΑΓΙΑ ΜΟΥ...
Στην Ανθούπολη, στον Ιερό
Ναό του Αγίου Μάρωνα,
μαζεύτηκαν και φέτος εκα-
τοντάδες Μαρωνίτες από
ολόκληρη την Κύπρο για
να απευθύνουν δέηση στην
Μεγαλόχαρη να μεσιτεύσει
έτσι ώστε η πολυπόθητη
επιστροφή των Μαρωνιτών
στα χωριά τους να γίνει
σύντομα πραγματικότητα.
Η ταπεινή πρωτοβουλία
του εφημέριου πατέρα Ιω-
σήφ Σκέντερ συγκέντρωσε
για τέταρτη χρονιά φέτος
τους πιστούς στην Ανθού-
πολη, οι οποίοι με μπρο-
στάρη τον Αρχιεπίσκοπο
Ιωσήφ Σουέηφ προσευχή-
θηκαν με πίστη μπροστά
στο άγαλμα της Παρθένου
Μαρίας ζητώντας της για
ακόμα μια φορά να βασι-
λεύσει η ειρήνη στο νησί
της Κύπρου και να επι-
στρέψουν οι πρόσφυγες
όλοι στα χωριά τους και
ειδικά οι Μαρωνίτες στην
Αγία Μαρίνα, στον Ασώμα-
το, στην Καρπάσια και
στον Κορμακίτη.    

ΕΙΚΟΝΕΣ ΑΠΟ ΤΟ ΧΤΕΣ 
ΚΑΙ ΤΟ ΣΗΜΕΡΑ

TOYΡΙΣΤΙΚΟΣ
ΠΡΟΟΡΙΣΜΟΣ
Ο ΚΟΡΜΑΚΙΤΗΣ
Τον Κορμακίτη επισκέπτονται
τους τελευταίους μήνες εκα-
τοντάδες τουρίστες οι οποίοι
προέρχονται κυρίαρχα από
δυτικές χριστιανικές χώρες
(μέχρι και από την μακρινή
Βραζιλία και άλλες χώρες της
Λατινικής Αμερικής). Σε κα-
θημερινή σχεδόν βάση φθά-
νουν στο ακριτικό κεφαλο-
χώρι τουριστικά λεωφορεία
από όλη την Κύπρο. Οι του-
ρίστες επισκέπτονται την επι-
βλητική εκκλησία του Αγίου
Γεωργίου, το θρησκευτικό και
λαογραφικό μουσείο, τη Μο-
νή των Φραγκισκανών καλο-
γραιών και περιδιαβαίνουν
με τις κάμερες τους τα στενά
δρομάκια του Κορμακίτη βγά-
ζοντας χιλιάδες φωτογρα-
φίες. Παρατηρούνται ωστόσο
πολλά κενά στην απαιτούμενη
υποδομή και αναγκαία στε-
λέχωση για την καλύτερη εξυ-
πηρέτηση των ξένων περιη-
γητών. Είναι αυτό κάτι που
θα πρέπει να απασχολήσει
σοβαρά τις αρχές του χωριού
εφόσον η σωστή αξιοποίηση
του τουριστικού παράγοντα
μπορεί να δημιουργήσει νέα
δεδομένα και να δώσει νέα
δυναμική στην προσπάθεια
για επιβίωση και ανάπτυξη
του Κορμακίτη. 
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Π
ολύ θερμό καλοκαίρι αναμένεται ότι
θα περάσουν οι Μαρωνίτες της Κύ-
πρου εάν τελικά επιβεβαιωθούν οι
συνεχώς εντεινόμενες πληροφορίες
που φέρουν την Τουρκία και την
Τουρκοκυπριακή πλευρά να ανακοι-

νώνουν εντός των επόμενων δύο μηνών την κα-
τάργηση των στρατοπέδων και απομάκρυνση των
στρατευμάτων από τα χωριά Αγία Μαρίνα και Ασώ-
ματος. Μια τέτοια εξέλιξη θα σημάνει συναγερμό
στην κοινότητα των Μαρωνιτών η οποία θα έχει
πλέον την ευθύνη να διαχειριστεί μια πολιτικά
εξαιρετικά ευαίσθητη κατάσταση στο μέσο μάλι-
στα ενός διαφαινόμενου αδιεξόδου στο κυπριακό.
Την ίδια ώρα οι συζητήσεις εντός της κοινότητας
για τον τρόπο αντίδρασης στις όποιες πιθανές
σοβαρές εξελίξεις δίνουν και παίρνουν. Ήδη μέσα
από τις διάφορες συζητήσεις άρχισαν να διαμορ-
φώνονται  δύο τάσεις και δύο σχολές σκέψεις. Η
μεν πρώτη είναι αυτή που λέει πως η κοινότητα
θα πρέπει να αδράξει την ευκαιρία και να τρο-
χοδρομήσει την άμεση επιστροφή των κατοίκων
των δύο χωριών έστω και υπό Τουρκοκυπριακή
Διοίκηση στη βάση του μοντέλου που λειτουργεί
στον Κορμακίτη. Η δε δεύτερη είναι αυτή που
στέκεται πιο επιφυλακτικά σε ένα τέτοιο ενδε-
χόμενο προτάσσοντας ως βασικό επιχείρημα
πως εάν η κοινότητα δεχτεί κάτι τέτοιο είναι
σαν να αποδέχεται πως το μέλλον τόσο της
Αγίας Μαρίνας όσο και του Ασωμάτου θα πα-
ραμείνει οριστικά υπό Τουρκοκυπριακή Διοί-
κηση την ώρα που όλοι γνωρίζουν πως με βάση
το Σχέδιο Ανάν τα δύο αυτά χωριά θα επέστρε-
φαν πλήρως υπό Ελληνοκυπριακή Διοίκηση.
Παράλληλα πολλοί παράγοντες της κοινότητας
και των δύο άμεσα επηρεαζόμενων χωριών μι-
λώντας στον «Τ» έθεσαν θέμα ελλιπούς ενημέ-
ρωσης δηλώνοντας πως ανέμεναν από τον Αρ-
χιεπίσκοπο Ιωσήφ Σουέηφ περισσότερη πλη-
ροφόρηση για τις πρωτοβουλίες και επαφές
του κυρίως μετά το ταξίδι του με τον Πατριάρχη
Μαρωνιτών στην Τουρκία και τις ανωτάτου επι-
πέδου συναντήσεις που πραγματοποίησαν.

Οι πληροφορίες
Εδώ και αρκετό καιρό άρχισαν να κυκλοφορούν

διάφορες πληροφορίες που έφεραν την Τουρκική
πλευρά να προβαίνει σε κινήσεις καλής θέλησης
προς τους Μαρωνίτες στην Κύπρο. Συγκεκριμένα
αυτού του είδους οι πληροφορίες είδαν για πρώτη
φορά το φως της δημοσιότητας την εποχή της επί-
σκεψης του Πάπα Βενέδικτου 16ου στην Κύπρο
πριν δηλαδή από δύο χρόνια. Η επίσκεψη του

Ποντίφικα ολοκληρώθηκε ασφαλώς χωρίς την με-
γάλη είδηση από πλευράς Τουρκίας για επιστροφή
στους Μαρωνίτες των δύο χωριών. Ωστόσο λίγες
μόνο μέρες μετά την επίσκεψη του Άγιου Πατέρα
στην Κύπρο επιτράπηκε για πρώτη φορά μετά από
36 χρόνια η τέλεση Θείας Λειτουργίας στην Αγία
Μαρίνα ανοίγοντας έτσι μια χαραμάδα σε ένα τοίχο
που έως τότε φαινόταν ατσάλινος και απροσπέ-
λαστος. Έκτοτε οι πληροφορίες για επιστροφή
των δύο χωριών έδιναν και έπαιρναν σε πολλά
και διάφορα φόρα και επίπεδα εντός και εκτός
Κύπρου. Αυτό ωστόσο που στη συνέχεια έδωσε
μια άλλη ώθηση στο θέμα ήταν η προσωπική
ανάμειξη του Προέδρου του Λιβάνου στρατηγού
Μισιέλ Σουλεημάν καθώς και του νέου Πατριάρχη
Μαρωνιτών Μπισσάρα Ράη. Είναι ίσως η πρώτη
φορά από το 1974 που παρατηρείται μια τόσο
ενεργός και έντονη εμπλοκή του Λιβάνου στην
πορεία του πολιτικού ζητήματος των Μαρωνίτι-
κων χωριών της Κύπρου. Αποκορύφωμα αυτής
της προσπάθειας υπήρξε η πρόσφατη πρώτη στην
ιστορία επίσημη επίσκεψη του Πατριάρχη Μα-

ρωνιτών Μπισσάρα Ράη στην Τουρκία στα πλαί-
σια της οποίας είχε συναντήσεις με τον Πρόεδρο
της χώρας Αμπτουλλάχ Γκιούλ, τον Πρωθυπουργό
Ταγίπ Ερτογάν και τον Υπουργό Εξωτερικών Αχμέτ
Νταβούτογλου. Έχοντας μάλιστα στην ολιγομελή
αντιπροσωπεία του τον Αρχιεπίσκοπο Μαρωνιτών
Κύπρου Ιωσήφ Σουέηφ του οποίου να σημειωθεί
ο ρόλος στην ανάπτυξη αυτών των πρωτοβουλιών
υπήρξε καθοριστικός.

Ο Σερντάρ
Στο μεταξύ παράγοντες των δύο χωριών με

αφορμή αυτές τις πληροφορίες πήραν την πρω-
τοβουλία και είχαν σειρά επαφών με Τουρκοκύ-
πριους πολιτικούς. Μιλώντας στον «Τ» ο επικεφα-
λής της αντιπροσωπείας κοινοτάρχης της Αγίας
Μαρίνας Παρτελλής Χατζηφεσάς ανέφερε πως η
αίσθηση και στους κόλπους της Τουρκοκυπρια-
κής κοινότητας είναι πως σύντομα, εντός καλο-
καιριού, θα υπάρξουν εξελίξεις στα θέματα των
Μαρωνίτων. Πιο κάθετος και συγκεκριμένος

ήταν, σύμφωνα πάντα με τον κ. Χατζηφεσά,  ο
αρχηγός του Δημοκρατικού Κόμματος κ. Σερτάρ
Ντενκτάς ο οποίος τους διαβεβαίωσε πως οι απο-
φάσεις για τα θέματα των Μαρωνιτών έχουν ου-
σιαστικά παρθεί και πως αυτό που υπολείπεται
πλέον είναι να αποφασιστεί ο χρόνος της ανα-
κοίνωσης τους. Να υπενθυμίσουμε πως ο Σερτάρ
Ντενκτάς υπήρξε και ο αρχιτέκτονας του «μον-
τέλου Κορμακίτης» αφού επί δικής του θητείας
είχαν παρθεί οι ιστορικές αποφάσεις για επι-
στροφή των περιουσιών στους Μαρωνίτες καθώς
και άλλων δικαιωμάτων που έχουν να κάνουν
με ζητήματα επανεγκατάστασης, κληρονομιάς
και άσκησης οποιουδήποτε νόμιμου επαγγέλ-
ματος. Δεν ήταν άλλωστε λίγες οι φορές που
επισκέφθηκε ο ίδιος προσωπικά τον Κορρμακίτη
(συνοδευόμενος από τον στενό του φίλο Αντώνη
Βεντούρη) για να ανακοινώσει τις αποφάσεις
που άλλαξαν σημαντικά την έως τότε φθίνουσα
πορεία τόσο της κοινότητας  Κορμακίτη όσο και
της Καρπάσιας. 

Ενημέρωση
Αυτό πάντως που και οι δύο σχολές διαπιστώ-

νουν είναι την έλλειψη επαρκούς ενημέρωσης από
μέρους της επίσημης κοινότητας και ιδιαίτερα από
την πλευρά του Αρχιεπισκόπου ο οποίος έλαβε
μέρος στις γνωστές συναντήσεις στην Άγκυρα.
Πολλοί επώνυμοι Μαρωνίτες με τους οποίους μι-
λήσαμε δήλωσαν πως δεν έτυχαν καμίας επίσημης
ενημέρωσης και πως ότι ακούν το ακούν από τα
ΜΜΕ και από προσωπικές επαφές. Απαίτησαν μά-
λιστα την σύγκληση κάποιας σύσκεψης παραγόν-
των η οποία θα πρέπει σε συνεργασία με τον Αρ-
χιεπίσκοπο και τον Εκπρόσωπο να προετοιμάσουν
σωστά και επαρκώς ένα ολοκληρωμένο πλαίσιο
αντίδρασης της κοινότητας στο πιθανό πλέον εν-
δεχόμενο μιας τόσο σοβαρής εξέλιξης.  «Ελπίζω
να μη μας προλάβουν οι εξελίξεις και να τρέχουμε
ξωπίσω τους χωρίς κανένα σχέδιο» ανέφερε χα-
ραχτηριστικά πολύ γνωστός παράγοντας από την
Αγία Μαρίνα με ισχυρές προσβάσεις στο πολιτικό
σύστημα του τόπου.

ENTEINONTAI OI ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΕΣ ΓΙΑ ΑΠΟΣΤΡΑΤΙΩΤΙΚΟΠΟΙΗΣΗ

Αν τελικά εφαρμοστούν, από πλευράς Τουρκίας, το λεγόμενο Σχέδιο β’ ή τα Μέτρα Οικοδόμησης Εμπιστοσύνης
τότε θεωρείται βέβαιο πως θα υπάρξουν ανακοινώσεις που αφορούν και στους Μαρωνίτες

Αγία Μαρίνα και Ασώματος
...στο ακουστικό

Οι εντεινόμενες πληροφορίες για απομάκρυνση των στρατευμάτων
και επιστροφή στους Μαρωνίτες των χωριών Αγία Μαρίνα και Ασω-
μάτου αποτέλεσαν ως ήταν αναμενόμενο την αφορμή για συζητήσεις
και ανταλλαγή απόψεων στους κόλπους της κοινότητας. Αυτά ασφαλώς
σε επίπεδο παραγόντων και απλού κόσμου αφού καμία επίσημη δη-
μόσια σύσκεψη δεν έχει συγκληθεί ή πραγματοποιηθεί για το θέμα
ούτε από τον Αρχιεπίσκοπο Μαρωνιτών ούτε και τον Εκπρόσωπο της
κοινότητας. Μέσα πάντως από τις συζητήσεις προκύπτει η δυναμική
ανάπτυξη δύο σχολών σκέψης ως προς τον τρόπο αντίδρασης της
κοινότητας σε μια τέτοια σοβαρή εξέλιξη. Η πρώτη σχολή είναι αυτή
που υποστηρίζει πως σε ένα τέτοιο ενδεχόμενο η κοινότητα πρέπει
να αντιδράσει άμεσα και να εφαρμόσει ένα σχέδιο που θα σπρώξει
του κατοίκους των δύο αυτών χωριών να επιστρέψουν και να επα-
νεγκατασταθούν στα χωριά Άσωματος και Αγία Μαρίνα. Και αυτό
ανεξάρτητα από το γεγονός πως θα είναι εκ των πραγμάτων υποχρε-
ωμένοι να ζουν κάτω από Τουρκοκυπριακή Διοίκηση. Υποστηρίζει
αυτή η σχολή όπως στην ουσία ισχύσει και για τα δύο αυτά χωριά το
«μοντέλο Κορμακίτη» και όταν υπάρξει λύση να διεκδικηθεί στα πλαί-

σια της όποιας λύσης η επιστροφή των χωριών υπό Ελληνοκυπριακή
Διοίκηση.  Η δεύτερη σχολή είναι αυτή των σκεπτικιστών οι οποίοι
προτάσσουν πως εάν η κοινότητα κάνει σήμερα δεκτή την επιστροφή
υπό Τουρκοκυπριακή Διοίκηση τότε στην ουσία παραδίδει και ξεπουλά
το κεκτημένο από το Σχέδιο Ανάν πλεονέκτημα της επιστροφής των
χωριών Ασώματος και Αγία Μαρίνα στο Ελληνοκυπριακό Συνιστών
Κρατίδιο κάτι που εγγυάται την απόλυτη σωτηρία αυτών των χωριών.
Εκφράζουν ακόμη ανησυχίες για τον αντίκτυπο που θα έχει μια τέτοια
εξέλιξη απέναντι στην υπόλοιπη Ελληνοκυπριακή κοινωνία ενώ δη-
λώνουν εξαιτερικά επιφυλακτικοί ως προς την πιθανότητα το λεγόμενο
«μοντέλο Κορμακίτη» να μπορέσει να δουλέψει στα άλλα χωριά αφού
οι συνθήκες και οι ιδιοσυγκρασία του κόσμου είναι πολύ διαφορετική.
«Ας μη ξεχνάμε» ανέφερε στον «Τ» διακεκριμένη προσωπικότητα από
τον Ασώματο «πως οι Κορμακιτιανοί ζουν αυτό το μοντέλο για 38
τώρα χρόνια και έχουν εξοικοιωθεί πλήρως με τον συγκεκριμένο
τρόπο ζωής. Είναι αμφίβολο κατά πόσο εμείς θα μπορέσουμε να ζή-
σουμε κάτω από αυτές τις συνθήκες και αυτό που με φοβίζει είναι
μπας και χάσουμε και τα αυγά και το καλάθι» κατέληξε. 

Δύο τάσεις

Από την συνάντηση του Πατριάρχη Μαρωνιτών Μπισάρα Ράι με τον Τούρκο Πρόεδρο Αμπτουλλάχ Γκιούλ στο λόφο του Τσάνκαγια στην Τουρκία.
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ΜΗΝΥΜΑ KOINOTAΡΧΗ ΚΑΤΣΙΟΛΟΥΔΗ ΠΡΟΣ ΧΑΤΖΗΡΟΥΣΟ

«Μην εμπλέκεστε στα καθήκοντά μου και μην παρεμποδίζετε το έργο μου. Θα συνεργαστούμε μόνο 
όταν σεβαστείτε έμπρακτα την εντολή που μου έδωσε ο κόσμος του Κορμακίτη»

Εσείς την δουλειά σας 
κι εγώ την δουλειά μου...

Μ
ε ανακοίνωση καταπέλ-
τη απαντά στην πρό-
σφατη ανακοίνωση/
πρόσκληση του εκπρο-
σώπου των Μαρωνιτών
στη Βουλή Αντώνη Χα-

τζηρούσου, ο Κοινοτάρχης Κορμακίτη
Ηλίας Κατσιολούδης. Σε έντονο ύφος ο
Κοινοτάρχης εκφράζει την λύπη του για
το προσβλητικό, όπως το χαρακτηρίζει
περιεχόμενο της ανακοίνωσης του κυ-
ρίου Χατζηρούσου και αντικρούει τις
κατηγορίες για οπισθοδρόμηση προ-
βάλλοντας το μέχρι σήμερα θετικότατο
έργο που έχει να επιδείξει το νέο Κοι-
νοτικό Συμβούλιο από τη μέρα που ο
λαός του Κορμακίτη έχει εναποθέσει με
την ψήφο του στους ώμους του την δι-
οίκηση του χωριού. Ο Κοινοτάρχης κα-
λεί τον κύριο Χατζηρούσο να σταματή-
σει να παρεμβαίνει συνεχώς και να εμ-
ποδίζει τον ίδιο και το Συμβούλιο του
στην εκτέλεση των καθηκόντων τους
και του υπενθυμίζει ότι η διοίκηση της
κοινότητας Κορμακίτη με βάση το Σύν-
ταγμα και τους Νόμους είναι αποκλει-
στική εξουσία και αρμοδιότητα του
εκλελεγμένου Κοινοτικού Συμβουλίου.
Ζητά ακόμη από τον κύριο Χατζηρούσο
να παρέμβει έτσι ώστε οι «αυτοαναγο-
ρευόμενοι παράγοντες» στον Κορμακίτη
να αφήσουν τον Κοινοτάρχη και το Κοι-
νοτικό Συμβούλιο να ασκήσουν ελεύ-
θερα τον διοικητικό ρόλο που τους ανέ-
θεσε ο λαός του Κορμακίτη. Τέλος ο

Κοινοτάρχης Κορμακίτη διαβεβαιώνει
ότι εάν και όταν χρειαστεί τη βοήθεια
του κυρίου Χατζηρούσου, δεν θα διστά-
σει να την ζητήσει. 

Διαβάστε πιο κάτω ολόκληρη την
ανακοίνωση.  

«Με αφορμή ανακοίνωση/πρόσκληση
του Εκπροσώπου των Μαρωνιτών στη Βου-
λή των Αντιπροσώπων κ. Αντώνη Χατζη-
ρούσου ο Κοινοτάρχης Κορμακίτη Ηλίας
Κατσιολούδης εκδίδει την ακόλουθη ανα-
κοίνωση:

Θέλω να εκφράσω την λύπη μου για το
προσβλητικό περιεχόμενο της ανακοίνω-
σης του Εκπροσώπου των Μαρωνιτών με
την οποία με προσκαλεί σε σύσκεψη για
να αντιμετωπίσουμε την οπισθοδρόμηση
που κατά τον ίδιο παρατηρείται τον τε-
λευταίο καιρό στον Κορμακίτη. Πληρο-
φορώ τον κύριο Εκπρόσωπο πως τον τε-
λευταίο καιρό και πιο συγκεκριμένα από
την ημέρα της ανάληψης των καθηκόντων
του νέου Κοινοτικού Συμβουλίου ο Κορ-
μακίτης και ο κόσμος του ανέπνευσαν αέ-
ρα ελευθερίας και δικαιοσύνης. Η εξουσία
πέρασε από τα χέρια των ολίγων στα χέρια
των πολλών και η διαχείριση των κρατι-
κών κονδυλίων από το σκότος στο φως.

Αυτό το Συμβούλιο κατόρθωσε σε πολύ
λίγο χρόνο να δώσει λύσεις σε προβλήματα
που ταλανίζουν για χρόνια τον Κορμακίτη
και έχει εκπονήσει μελέτες και προτάσεις
που στόχο έχουν, βραχυπρόθεσμα και με-
σοπρόθεσμα, την βελτίωση και αναβάθ-

μιση της κοινοτικής υποδομής. Η εξα-
σφάλιση καινούριου λεωφορείου για τις
ανάγκες των κατοίκων, η δραστική αύ-
ξηση των επιδοτήσεων για ενίσχυση των
γεωργοκτηνοτρόφων μας, η κάλυψη των
κοινωνικών ασφαλίσεων των οικιακών
βοηθών για τους ηλικιωμένους μας, η έγ-
κριση και προώθηση της πρότασης μας
για δημιουργία Κέντρου Φροντίδας Ηλι-
κιωμένων, η εξασφάλιση φυτοφαρμάκου
για την διάσωση των χαρουπόδεντρων,
είναι μερικά μόνο έργα του νέου Κοινοτι-
κού Συμβουλίου. 

Ταυτόχρονα η εκπόνηση επαγγελματι-

κών μελετών που αφορούν στην βελτίωση
της κοινοτικής υποδομής όπως δρόμοι
εντός της κατοικημένης περιοχής, δίκτυο
ηλεκτροδότησης και υδροδότησης καθώς
και βελτίωση του αγροτικού οδικού δι-
κτύου συμπληρώνουν το έως σήμερα πεν-
τάμηνο έργο του νέου Κοινοτικού Συμβου-
λίου. Και όλα αυτά κόντρα στις δυσχέρειες
και αντιξοότητες που ο ίδιος ο Εκπρόσω-
πος δημιουργεί και προκαλεί με τις ενέρ-
γειες του στο Κοινοτικό Συμβούλιο.

Πληροφορώ τον κόσμο και ταυτόχρονα
καταγγέλλω πως σε όλες σχεδόν τις συ-
ναντήσεις μας με ανώτατους κυβερνητι-
κούς παράγοντες βρίσκουμε μπροστά μας
επιστολές του κυρίου Αντώνη Χατζηρού-
σου το περιεχόμενο των οποίων συνιστά
ωμή παρέμβαση και στυγνή υπόσκαψη
του έργου του Κοινοτικού Συμβουλίου.

Είναι, κατά συνέπεια, απορίας άξιον,
και καλόν είναι να μας εξηγήσει, πού βλέ-
πει την οπισθοδρόμηση ο κύριος Εκπρό-
σωπος στον Κορμακίτη. Εκτός ασφαλώς
και εάν οπισθοδρόμηση εννοεί την επι-
μονή κάποιων, μεταξύ αυτών και του ιδί-
ου, να αρνούνται να αναγνωρίσουν το
εκλογικό αποτέλεσμα του περασμένου
Δεκεμβρίου το οποίο έδωσε συντριπτική
νίκη στις δυνάμεις της φτωχολογιάς και
ξεκάθαρη εντολή στον Ηλία Κατσιολούδη
να διοικήσει τον Κορμακίτη έως τις 31 Δε-
κέμβριου του 2016. Καλόν είναι λοιπόν ο
Εκπρόσωπος και οι συν αυτώ να κατα-
νοήσουν ότι έχασαν τις εκλογές και ότι ο
Κορμακίτης έχει νέα ηγεσία η οποία έχει

και όραμα έχει και σχέδιο για να οδηγήσει
το κεφαλοχώρι των Μαρωνιτών σε καλύ-
τερες μέρες. Έχουν εάν θέλουν κάθε δι-
καίωμα να αντιπολιτεύονται και να
ασκούν κριτική στο Κοινοτικό Συμβούλιο
αλλά δεν έχουν κανένα δικαίωμα να το
παρεμποδίζουν στην άσκηση του ρόλου,
των καθηκόντων και του έργου του.

Πληροφορώ τέλος τον Εκπρόσωπο πως
συνεργασία θα υπάρξει μόνο στην βάση
της διάκρισης των εξουσιών και των αρ-
μοδιοτήτων των δύο θεσμών. Και η διοί-
κηση της κοινότητας Κορμακίτη με βάση
το Σύνταγμα και τους Νόμους είναι απο-
κλειστική εξουσία και αρμοδιότητα του
εκλελεγμένου Κοινοτικού Συμβουλίου. 

Γι' αυτό ζητώ από τον Εκπρόσωπο να
σταματήσει να παρεμβαίνει στο έργο και
στα καθήκοντα μου. Την ίδια ώρα τον κα-
λώ εάν πραγματικά θέλει να συμβάλει
στην πλήρη ομαλοποίηση της κατάστασης
να ζητήσει από όλους τους "αυτοαναγο-
ρευμένους παράγοντες" να αφήσουν τον
Κοινοτάρχη και το Κοινοτικό Συμβούλιο
να ασκήσουν ελεύθερα τον διοικητικό ρό-
λο που τους ανέθεσε ο λαός του Κορμα-
κίτη. Και να είναι βέβαιος πως εάν και
εφόσον χρειαστώ την βοήθεια και στήριξη
του στην προώθηση οποιουδήποτε θέμα-
τος θα τη ζητήσω με κάθε ταπεινότητα,
υπευθυνότητα και σοβαρότητα».

Ηλίας Κατσιολούδης
Πρόεδρος Κοινοτικού 

Συμβουλίου Κορμακίτη
28 Μαΐου 2012

Μια παρέμβαση του γνωστού γιατρού Ιωσήφ Χα-
τζηχάννα η οποία αναρτήθηκε στο διαδίκτυο και
με την οποία ζητούσε περισσότερη ενότητα στον
Ασώματο με αναφορές κατά κάποιων δραστηριο-
τήτων του Πολιτιστικού Ομίλου προκάλεσε την ορ-
γίλη πραγματικά αντίδραση του Ομίλου. Ο γιατρός
(φωτό) που να σημειωθεί είναι και εκλελεγμένος
αξιωματούχος του Δημοκρατικού Συναγερμού (μέλος
του Πολιτικού Γραφείου) στην παρέμβαση του έκανε
ειδική αναφορά στην προγραμματισμένη εκδήλωση
φούτσαλ που διοργανώνει προσεχώς ο Πο-
λιτιστικός Όμιλος Ασωμάτου και τονίζει
πως αυτή η ενέργεια συνιστά παρέμβαση
στις δραστηριότητες του ιστορικού σωμα-
τείου της ΕΝΑ και κατά συνέπεια εμβαθύνει
την ήδη υποβόσκουσα διχόνοια στους κόλ-
πους της κοινότητας Ασωμάτου. Η παρέμ-
βαση του γιατρού αποτέλεσε «casus belli»
για τον Πολιτιστικό Όμιλο, το Διοικητικό
Συμβούλιο του οποίου εξέδωσε ανακοίνωση
με την οποία καλεί τον δρ Χατζηχάννα να
αποσύρει και ανακαλέσει όλα όσα προσβλη-
τικά για τον Όμιλο και τα μέλη του έχει ανα-
φέρει. Ο Πολιτιστικός Όμιλος στην ανακοίνωση
του αναφέρει χαρακτηριστικά πως η κοινότητα και
ο Ασώματος δεν έχουν ανάγκη τους «εθνοπατέρες»
και υπεραμύνθηκε του έως τώρα έργου του. Δια-
βάστε στη συνέχεια εκτενές απόσπασμα από την
απάντηση του Πολιτιστικού Ομίλου στην παρέμβαση
του γιατρού Ιωσήφ Χατζηχάννα.

ANTIΠΑΡΑΘΕΣΗ ΣΕ ΨΗΛΟΥΣ ΤΟΝΟΥΣ

Δρ Χατζηχάννας vs Π.Ο. Ασωμάτου

Με λύπη κι έκπληξη διαβάσαμε τα όσα δια-
σπαστικά κι αναχρονιστικά ανήρτησε στις ιστο-
σελίδες με άρθρο του ο κ. Ιωσήφ Χ’’ Χάννας από
την Αγία Μαρίνα κι αφορούσε τον Πολιτιστικό
Όμιλο του Ασωμάτου.

Απρόκλητα κι αναίτια, σίγουρα κατόπιν ελ-
λειμματικής και παραπλανητικής
ενημέρωσης, τo άρθρο του, στε-
ρείται αντικειμενικότητας κι
εναρμόνισης με το πνεύμα μιας
σύγχρονης δημοκρατικής επο-
χής. Όχι μόνο δε συμβάλλει σε
καμιά ενότητα των Μαρωνιτών,
αλλά αντίθετα διασπείρει ζιζάνια
διχασμού και διχόνοιας.

Ενημερωμένος μονόπλευρα,
χωρίς ορθή αντίληψη του τι συμ-
βαίνει στον Ασώματο, διερωτό-
μαστε με ποια ιδιότητα και τι τον

προέτρεψε να επέμβει κατηγορώντας συλλήβδην
μια μεγάλη ομάδα ευυπόληπτων και καταξιωμένων
ανθρώπων ενός χωριού. 

Δεν έχει τη συναίσθηση ότι η σύγχρονη γενιά
δεν ανέχεται την ιδέα των αυτοπροσδιοριζόμενων
εθνοπατέρων; Γι’ αυτό καλύτερα θα ήταν ο καθείς
στα του οίκου του και επί τω έργω του. 

Έχει ο κ. Χ’’ Χάννας, αντιληφθεί το μέγεθος
της βαρειάς ύβρης και προσβολής που εξαπολύει,
ότι τάχατες τα άτομα που ιδρύουν νέα οργανωμένα
σύνολα, όπως ο Πολιτιστικός Όμιλος, το πράττουν
για προβολή της δικής τους ματαιοδοξίας;

Εμείς αντιστρέφουμε και διερωτόμαστε, μή-
πως αυτοί που δεν ανέχονται την ίδρυση νέων
συνόλων, το πράττουν, γιατί πιστεύουν ότι θα
θιχτεί η δική τους ματαιοδοξία για προβολή ή
ότι θα χάσουν τα ηνία της κατά την αντίληψη
τους επικυριαρχίας;

Γιατί τόσος πόλεμος από τον κ. Χ’’ Χάννα, στο
παρελθόν, σε νεοϊδρυθέντα οργανωμένα σύνολα,
πέραν του Πολιτιστικού Ομίλου;  Επιτέλους σε
ποια εποχή βρισκόμαστε; Μήπως δεν μπορεί να
δεχτεί την πολυφωνία, τον πλουραλισμό, τη δη-
μιουργικότητα, την αναβάθμιση και την παρα-
γωγή αξιόλογου έργου στα πλαίσια μιας ευγε-
νούς άμιλλας; Ξέχασε ο κ. Χ’’ Χάννας ότι ήταν
ένθερμος υποστηριχτής του Πολιτιστικού Ομίλου
στις 3 Παγκοινοτικές συναντήσεις που οργάνωσε
ο Όμιλος, συμμετέχοντας κι πρωταγωνιστώντας
στη λήψη των βαρυσήμαντων αποφάσεων που
πάρθησαν για το μέλλον της Μαρωνιτικής Κοι-
νότητας; Λυπήθηκε, λέει, γιατί ο Πολιτιστικός
Όμιλος διοργανώνει Παγκοινoτικό τουρνουά

Φούτσαλ. Καλά θα κάνει να διαβάσει προσεκτικά
την ανακοίνωση του Πολιτιστικού Ομίλου, προ-
τού εξαπολύσει μύδρους.

Σκοπός αυτού του τουρνουά δεν είναι ούτε ο
συναγωνισμός, ούτε η προβολή του ποδοσφαί-
ρου, ούτε η προβολή οποιασδήποτε ποδοσφαι-
ρικής ομάδας. Ιερός σκοπός του είναι η προ-
ώθηση του Εθελοντισμού με προβολή της ανα-
γκαιότητας για αγώνα ολονών μας ενάντια στις
εξαρτησιογόνες ουσίες που τείνουν να γίνουν
μάστιγα για τους νέους μας. Αυτό εξάλλου έχουν
κάνει πολλά άλλα οργανωμένα σύνολα που δεν
ασχολούνται με το ποδόσφαιρο, όπως οι Πολι-
τικοί, οι Δημοσιογράφοι, κ.α.

Σκοπός επίσης του τουρνουά αυτού, είναι η
προβολή της Μαρωνιτικής Κοινότητας σαν ενός
ενεργού μέλους της ευρύτερης Κυπριακής κοι-
νωνίας η οποία δεν ξέρει μόνο να ζητά, αλλά
και να δίνει.

Αυτό συνάδει πλήρως με τους σκοπούς και στό-
χους ίδρυσης του Ομίλου. Η ίδρυση ποδοσφαι-
ρικής ομάδας και η ενασχόληση του Ομίλου με
το ποδόσφαιρο, ανήκουν μόνο στη φαντασία κά-
ποιων, οι οποίοι ίσως εξυπηρετώντας ιδιοτελείς
στόχους, καλλιεργούν αυτή την ουτοπική άποψη.
Καμιά σχέση με την πραγματικότητα.

Ανακοίνωση Πολιτιστικού Όμιλου Ασωμάτου
Ο ΑΣΩΜΑΤΟΣ ΔΕΝ ΧΡΕΙΑΖΕΤΑΙ ΕΘΝΟΠΑΤΕΡΕΣ
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MAΡΙΟΣ ΜΑΥΡΙΔΗΣ
O βουλευτής ΔΗΣΥ Κερύνειας σε μια εφ’ όλης της ύλης συνέντευξη στον «Τ»

Ένα χρόνο στα έδρανα του κυπριακού κοινοβούλιου συμπληρώνει ο κ. Μάριος
Μαυρίδης με την παρουσία του να καταγράφει σοβαρή και αξιόλογη συμμετοχή στα
κοινοβουλευτικά δρώμενα του τόπου. Η κατάρτηση του στα οικονομικά σε συνδυασμό
με την συνεχώς κλιμακούμενη παγκόσμια οικονομική κρίση η οποία κτύπησε καίρια
και την Κύπρο τον έχουν αναδείξει σε κεντρικό πρόσωπο της επικαιρότητας. Τον
βουλευτή του ΔΗΣΥ καθηγητή Μάριο Μαυρίδη φιλοξενεί σήμερα ο «Τ» σε μια εφ’
όλης της ύλης συνέντευξη. Ο κ Μαυρίδης μιλά για τις πρώτες εμπειρίες του στο
κοινοβούλιο και καταθέτει τις απόψεις του για την οικονομική πορεία της χώρας. Με
την γνωστή πλέον ειλικρίνεια του κάνει αναφορά στις προεδρικές εκλογές του 2013

και δηλώνει πως θα σταθεί με όλες του τις δυνάμεις στο πλευρό του Νίκου
Αναστασιάδη. Τόνιζει πως εκλογή Αναστασιάδη θα αποτελεί πολύ θετική εξέλιξη για
του Μαρωνίτες της Κύπρου, αν και εκφράζει επιφυλάξεις κατά πόσο θα μπορει ο νέος
Πρόεδρος να είναι οικονομικά τόσο γενναιόδωρος προς την κοινότητα όσο και ο
Γλαύκος Κληρίδης. Απαντώντας σε ερωτήσεις που αφορούν στην πορεία της κοινότητα
των Μαρωνιτών δηλώνει με παρησία πως η επιστροφή στα χωριά μας είναι μονόδρομος
και καλεί όλους τους φορείς της κοινότητάς να εργάζονται ασταμάτητα προς αυτή την
κατεύθυνση. Δηλώνει τέλος πως βρίσκεται στο πλευρό κάθε Μαρωνίτη σε ότι μπορεί
να βοηθήσει στα πλαίσια πάντα της νομιμότητας.

Κύριε Μαυρίδη έχετε συμπληρώσει ένα χρόνο στο κυπριακό
κοινοβούλιο.  Ποιές οι πρώτες σας εντυπώσεις και δυνατές
εμπειρίες από την κοινοβουλευτική ζωή;

Για ένα νέο βουλευτή, το κοινοβούλιο είναι ένα σχολείο στο οποίο
μαθαίνει πως λειτουργεί το σύστημα, οι διαδικασίες, πως εξετάζονται
διάφορα θέματα, πως προωθούνται νομοθεσίες, πως λειτουγούν
τα συμφέροντα, πως διαπλικτίζονται οι κοινοβουλευτικές ομάδες,
και πως κτίζονατι συμμαχίες.  Ένας βουλευτής έχει δικαίωμα να
μιλά και να λέει ότι θέλει, για οποιοδήποτε θέμα επιθυμεί, μπορεί
επίσης να θέσει οποιοδήποτε θέμα ενώπιον της αρμόδιας κοινο-
βουλευτικής επιτροπής.  Υπάρχουν όμως κανόνες τους οποίους
ένας βουλευτής θα πρέπει να ακολουθήσει, τόσο μέσω της κοινο-
βουλευτικής του ομάδας όσο και μέσω της Επιτροπής στην οποία
συμμετέχει.  Προσωπικά, είμαι στο στάδιο της επιμόρφωσης παρά
στο στάδιο της παραγωγής.  Πιστεύω ότι κάθε μέρα μαθαίνω πε-
ρισσότερα πράγματα τα οποία θα μου φανούν πολύ χρήσιμα αργό-
τερα.  Η εμπλοκή μου με τα κοινά είναι τώρα πιο έντονη και νιώθω
πραγματικά ότι υπάρχει πολύ έδαφος για προσφορά.

Σε ποιες επιτροπές της βουλής είστε μέλος και ποιος ο τρό-
πος της συμμετοχής σας; Έχετε καταθέσει οποιαδήποτε πρό-
ταση νόμου ή περιορίζεστε στον διάλογο και την κατάθεση
απόψεων;

Είμαι μέλος στις επιτροπές Οικονομικών, Εργασίας, Προσφύγων
και Θεσμών και Αξιών.  Σε όλες τις επιτροπές τα μέλη είναι ισότιμα
όμως η κάθε κοινοβουλευτική ομάδα έχει τον συντονιστή της.  Στην
Οικονομικών είναι ο Αβέρωφ, στην Εργασίας είναι ο Στυλιανίδης
και στην Έργασίας ο υποφαινόμενος.  Ο κάθε βουλευτής, είτε είναι
μέλος ή όχι, δικαιούται να θέσει θέμα για συζήτηση ή πρόταση Νό-
μου αφού πρώτα πάρει την έγκριση της κοινοβουλευτικής του ομά-
δας.  Εναπόκειται όμως στο Πρόεδρο της Επιτροπής να προωθήσει
το θέμα ή την πρόταση Νόμου.  Αν θέλει να το καθυστερήσει μπορεί
να το κάνει για όσο χρονικό διάστημα επιθυμεί. Γι΄ αυτό και οι
συμμαχίες είναι σημαντικές.  Προσωπικά έχω καταθέσει πολλά θέ-
ματα για συζήτηση στις αρμόδιες επιτροπές, όπως αλλαγές η μη
ανταπόκριση των υπηρεσιών του δημοσίου στις απαιτήσεις των
πολιτών, ο τρόπος αξιολόγησης των δημοσίων υπαλλήλων, ο τρόπος
που υιοθετούνται παιδιά, βελτιώσεις στο Νόμο για τα ταμεία προ-
νοίας, η καταβολή ενοικίου στους πρόσφυγες στη βάση της αξίας
της περιουσίας τους, τα προβλήματα των εγκλωβισμένων, τα προ-
βλήματα των πολυτέκνων και πολλά άλλα.  Έχω καταθέσει επίσης
και προτάσεις Νόμου για το άνοιγμα του επαγγέλματος του κτημα-
τομεσίτη, μείωση των τελών ανανέωσης της βίζας των οικιακών
βοηθών κλπ.  Πέραν των πιο πάνω, συμμετέχω και στις συζητήσεις
άλλων θεμάτων που θέτουν οι συνάδελφοι.

Σας βλέπουμε σχεδόν καθημερινά στα ΜΜΕ να ασχολείστε
με τον νευραλγικό τομέα της οικονομίας. Είναι τόσο τραγική

η κατάσταση της κυπριακής οικονομίας όσο πολλοί την πα-
ρουσιάζουν;

Η κατάσταση στην οικονομία είναι δύσκολη και απρόβλεπτη.  Σή-
μερα η Κυπριακή οικονομία βρίσκεται σε ύφεση η οποία εντείνεται

μήνα με το μήνα.  Η ανεργία έχει αυξηθεί δραματικά και η ανταγω-
νιστικότητα της οικονομίας υποχωρεί συνεχώς.  Η κυβέρνηση δεν
έχει τη δυνατότητα να στηρίξει την οικονομία (όπως σε προηγού-
μενες περιπτώσεις) διότι δεν έχει χρήματα, οι τράπεζες δεν μπορούν
να δανείσουν διότι είναι δεν έχουν χρήματα και ούτως ή άλλως
είναι υποχρεωμένες να περιορίσουν το δανεισμό τους.  Η κατάσταση
στην Ελλάδα είνα εξαιρετικά αβέβαιη.  Πρέπει να αναφέρουμε ότι
μετά την απόφαση της βουλής να στηρίξει τη Λαϊκή Μαρφίν με εγ-
γυήσεις ύψους 1.8 δισεκατομμύρια ευρώ, η μοίρα της Κύπρου είναι
συνδεδεμένη με την μοίρα της Ελλάδας.  Τα πράγματα είναι πολύ
δύσκολα για όλους.

Αν σας ζητούσαμε να κάνετε μια πρόβλεψη ή καλύτερα μια
εκτίμηση θα την κάνετε; η Κύπρος θα τα καταφέρει να ξεφύγει
ή θα μπει τελικά στο μηχανισμό στήριξης;

Αν η κυβέρνηση δεν καταφέρει να εξασφαλίσει κάποιο διακρατικό
δάνειο, όπως πέρυσι, τότε σίγουρα πάμε μηχανισμό.  Ακόμα και αν
μειώσουμε το έλλειμμα στο μηδέν, υπάρχουν ομόλογα (χρέη) της
κυβέρνησης που λήγουν κάθε χρόνο και θα πρέπει να αναχρημα-
τοδοτηθούν.  Έτσι, ο δανεισμός από μέρους του κράτους είναι απα-
ραίτητος εφόσον υπάρχει δημόσιο χρέος, εκτός και αν αποφασί-
σουμε να χρεοκοπήσουμε.  Το κλειδί για να αποφύγουμε το μηχα-
νισμό είναι η επάνοδος μας στις αγορές ομολόγων για απρόσκοπτο
δανεισμό.  Η κακή διαχείριση των τελευταίων δεκαετιών, το υπερ-
βολικά μεγάλο κράτος, τα ελλείμματα και τα μεγάλα χρέη μας οδη-
γούν κατ’ ευθείαν προς τον μηχανισμό στήριξης.

Εξηγήστε μας για να καταλάβει και ο απλός αναγνώστης άλλο
είναι ο μηχανισμός στήριξης τραπεζών και άλλο ο μηχανισμός
στήριξης κρατών; Και ποιες οι συνέπειες για την Κύπρο;

Αν μια χώρα της ευρωζώνης χρειάζεται χρήματα μόνο για τις τρά-
πεζες, τότε θα προσφύγει στο μηχανισμό για στήριξη των τραπεζών,
και τα μέτρα που θα επιβάλει ο μηχανισμός θα αφορούν κυρίως τις
τράπεζες.  Αν επιπρόσθετα, το κράτος χρειάζεται χρήματα για να
καλύψει το δημοσιονομικό έλλειμμα και να αναχρηματοδοτήσει τό
χρέος του, τότε θα προσφύγει στο μηχανισμό για τα κεφάλαια που
χρειάζεται.  Στην περίπτωση αυτή όμως, ό μηχανισμός θα επιβάλει
πιο σκληρά μέτρα που θα αφορούν το δημόσιο.  Φαίνεται ότι η Κύ-
προς θα χρειαστεί το μηχανισμό τόσο για τις τράπεζες όσο και για
το δημόσιο.  Είναι απλά θέμα χρόνου, εάν δεν εξασφαλίσουμε
δάνειο από κάποια φιλική χώρα, τότε πάμε στο μηχανισμό.  Η γνώμη
μου είναι ότι αν είναι να παίρνουμε διακρατικά δάνεια, καλύτερα
στο μηχανισμό.

Ο Πρόεδρος του κόμματος σας κ. Νίκος Αναστασιάδης είναι
και υποψήφιος για την Προεδρία της Δημοκρατίας. Ποιος θα
είναι ο δικός σας ρόλος στην προεκλογική εκστρατεία;

Θα επιδιώξω να είμαι μέλος της ομάδας που θα καταρτίσει το

Επιστροφή
αλλιώς χανόμαστε

ΔΕΝ ΞΕΡΩ ΑΝ Ο ΝΙΚΟΣ
ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ ΘΑ ΕΙΝΑΙ
OIKONOMIKA ΤΟΣΟ
ΓΕΝΝΑΙΟΔΩΡΟΣ ΟΣΟ Ο
ΚΛΗΡΙΔΗΣ ΑΛΛΑ ΣΙΓΟΥΡΑ ΘΑ
ΣΤΗΡΙΞΕΙ ΤΟΥΣ ΜΑΡΩΝΙΤΕΣ
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προεκλογικό πρόγραμμα σε ότι αφορά τα οικονομικά και να υπο-
βάλω κάποιες προτάσεις που έχω υπόψη μου. Σίγουρα θα συμμετέχω
και σε συζητήσεις, συγκεντρώσεις και ότι άλλο χρειάζεται για να
στηρίξουμε τον αγώνα μας.  Ο Πρόεδρος του ΔΗΣΥ έχει γνήσιες
προθέσεις τόσο για την οικονομία όσο και για το εθνικό θέμα..

Πιστεύετε πως τυχόν εκλογή του Νίκου Αναστασιάδη στην
Προεδρία θα σημαίνει και καλύτερες μέρες για τους Μαρωνίτες
της Κύπρου; Θα θυμίζει την δεκαετία Γλαύκου Κληρίδη;

Δεν ξέρω αν ο Νίκος Αναστασιάδης θα είναι τόσο γενναιόδωρος
όσο ο Γλαύκος Κληρίδης, αλλά σίγουρα θα στηρίξει τους Μαρωνί-
τες.  Τα οικονομικά της κυβέρνησης είναι πολύ δύσκολα, όμως η
κοινότητα των Μαρωνιτών κοστίζει περισσότερο από ότι κοστίζει
μια κοινότητα που βρίσκεται στις ελεύθερες περιοχές.  Αυτά που
ζητούμε ως κοινότητα είναι ελάχιστα ως ποσοστό του προϋπολο-
γισμού του κράτους.  Είναι άλλωστε υποχρέωση του κράτους να
στηρίζει μειονότητες, ή έστω, θρησκευτικές ομάδες.

Τηρείτε μια πολύ διακριτική στάση στα εσωτερικά θέματα
της κοινότητας των Μαρωνιτών της οποίας είστε διακεκριμένο
μέλος. Είναι αυτή μια συνειδητή επιλογή;

Η κοινότητα διαθέτει Εκπρόσωπο, Αρχιεπίσκοπο, κοινοτάρχες
και πολλούς οργανωμένους φορείς, οι οποίοι έχουν υποχρέωση να
ασχολούνται με τα θέματα της κοινότητας και να επιλύουν προβλή-
ματα.  Ο δικός μου ρόλος είναι επιτελικός, δηλαδή είμαι στη διάθεση
τους να στηρίξω τις όποιοες προσπάθειες για επίλυση προβλημάτων
που αφορούν την κοινότητα.  Δεν αναμίχθηκα και ούτε και θα ανα-
μιχθώ σε αντιπαραθέσεις μεταξύ διαφόρων ομάδων της κοινότη-
τας.  Είμαι όμως πάντα πρόθυμος να βοηθήσω.  Είμαι επίσης στη
διάθεση οποιουδήποτε μέλους της κοινότητας για οποιαδήποτε
εξυπηρέτηση, στα πλαίσια βέβαια της νομιμότητα και ίσης μετα-
χείρισης με τους υπόλοιπους πολίτες, και νομίζω ότι αυτό είναι
κάτι που φαίνεται.

Με ποιο τρόπο επιδιώκετε να βοηθάτε στην προώθηση και
επίλυση προβλημάτων της κοινότητας; Ή αυτό ειναι κάτι που
αποφεύγετε για να μη συγκρούεστε με άλλους θεσμούς;

Κατά καιρούς, είμαι δέκτης αιτημάτων από διάφορους φορείς
της κοινότητας για θέματα που απασχολούν τους ίδιους ή την κοι-
νότητα γενικά. Ανταποκρίνομαι σχεδόν πάντοτε και στηρίζω τις
προσπάθειες στα πλαίσια των δυνατοτήτων μου.  Κάποιες φορές
αναγκάζομαι να αποφύγω κάποιο θέμα επειδή υπάρχει σύγκρουση

μεταξύ κάποιων ομάδων της κοινότητας και δεν θέλω να δημιουργώ
αντιπάθειες με κανένα.  Θεωρώ ότι η παρουσία ενός μέλους της
Μαρωνιτικής κοινότητας στο κοινοβούλιο είναι εξαιρετικά σημαντική
και θα πρέπει να διαφυλάξουμε αυτή την παρουσία, σήμερα είναι
ο υποφαινόμενος και αύριο κάποιος άλλος.

Ενόψη της έλλειψης προόδου στο κυπριακό και της μη ύπαρ-
ξης λύσης ποια πιστεύετε πρέπει να είναι η στόχευση της κοι-
νότητας; Επιστροφή έστω και υπό Τ/Κ διοίκηση ή αναμονή
έως την λύση;

Όλες οι προσπάθεις της κοινότητας θα πρέπει να επικεντρώνονται
στην επιστροφή νεαρών ζευγαριών στα χωριά μας, κάτω από οποι-
εσδήποτε συνθήκες.  Οτιδήποτε άλλο δεν θα πιστεύω ότι θα πετύ-
χει.  Χωρίς επιστροφή στα χωριά μας δεν υπάρχει κοινότητα.  Οι
Μαρωνίτες επιβίωσαν διαμέσου των αιώνων επειδή είχαν τα χωριά
τους και τη γή τους.  Όσο καθυστερούμε τόσο το χειρότερο, ήδη έχουμε
χάσει πολύτιμο χρόνο.Ο χρόνος είναι αδυσώπητος εχρθός της κοινότητας

μας.  Με λίγα χρήματα μπορούμε να τα καταφέρουμε.  Επιστροφή στα
χωριά μας και τα υπόλοιπα θα έρθουν από μόνα τους.

Έχοντας κατά νου τις ανωτάτου επιπέδου επαφές του Πα-
τριάρχη Μαρωνιτών στην Τουρκία συμμερίζεστε την αισιοδοξία
για απομάκρυνση του στρατού από Ασώματο και Αγία Μαρίνα;

Έχω ακούσει κάποιες πληροφορίες όμως δεν υπάρχει τίποτα το
χειροπιαστό.  Η απόσυρση των κατοχικών δυνάμεων από τον Ασώ-

ματο και την Αγία Μαρίνα και η απόσυρση των στρατιωτικών οικο-
γενειών από την Καρπάσια θα δώσει προοπτική στην κοινότητα
μας.  Έχουν περάσει 38 χρόνια από την Τουρκική εισβολή στην Κύπρο,
οι πληγές είναι μεγάλες, και για την κοινότητα των Μαρωνιτών ακόμα
μεγαλύτερες.  Ομως θα συνεχίσουμε να ελπίζουμε και να αγωνιζόμαστε
για επιστροφή, διότι χωρίς αγώνα, η ελπίδα δεν έχει νόημα.

Εισήλθατε στο κοινοβούλιο όπου το όνομα Μαυρίδης βρι-
σκόταν για εικοσιπεντε ολόκληρα χρόνια. Βρήκατε ανθρώπους
που θυμούνται και γνωρίζουν τον αείμνηστο πατέρα σας;

Εικοσιέξι για την ακρίβεια.  Στις πρώτες μέρες της θητείας μου
ζούσα μέσα σε ένα όνειρο. το οποίο μετά από πολλά χρόνια έγινε
πραγματικότητα.  Αυτό συνδέεται άμεσα με το γεγονός ότι ο πα-
τέρας μου ήταν αυτός που όλοι γνωρίζουμε. Η πρώτη μέρα που
εισήλθα στο κοινοβούλιο ως βουλευτής ήταν πολύ συγκινητική,
ακριβώς επειδή στον ίδιο χώρο ο πατέρας μου ανάλωσε 26 ολό-
κληρα χρόνια. Πήρα τη θέση μου στα έδρανα της βουλής και έλεγα
στους συνάδελφους μου ότι από μικρός γνώριζα τα κατατόπια της
βουλής επειδή όταν ήμουν μικρός συνόδευα τον πατέρα μου κάθε
Πέμπτη απόγευμα και επειδή τότε δεν καταλάβαινα πολλά πράγ-
ματα από νομοθεσίες, τριγυρνούσα στους χώρους της βουλής
μέχρι να ολοκληρωθεί η συνεδρία. Κάποιοι παλαιοί βουλευτές
και υπαλλήλοι της βουλής θυμούνται τον πατέρα μου και ρωτούσαν
αν είμαι γιός του.

Θα πρέπει να έχετε ένα πολύ βαρυφορτομένο καθημερινο
προγραμμα. Πανεπιστήμιο, κοινοβούλιο, ΜΜΕ, οικογένεια, εκ-
δηλώσεις κτλπ. Περιγράψτε μας πως είναι μια κανονική μέρα;

Η εργασία του βουλευτή δεν έχει συγκεκριμένες ώρες ή μέρες. Ένας
βουλευτής βρίσκεται συνεχώς σε εγγρήγορση.  Όλη μέρα είμαι απα-
σχολημένος με διάφορες ασχολίες, συνεδρίες επιτροπών, συνεδρίες
της κοινοβουλευτικής ομάδας, μαθήματα στο σχολείο, παρουσιάσεις
στα κανάλια, εκδηλώσεις, ομιλίες, μνημόσυνα, κηδείες, γάμους
κλπ. Δυστυχώς πολύ λίγος χρόνος περισσέυει για την οικογένεια
και αυτό με λυπεί αφάνταστα. Σκέφτομαι ότι αν δεν έχω χρόνο για
την οικογένεια μου τότε η δουλειά αυτή δεν αξίζει τον κόπο, όμως
εφόσον ανέλαβα αυτή την ευθύνη θα πρέπει να κάνω το καθήκον
μου. Κάμε μέρα από το πρωϊ θα πάρω τα παιδιά στο σχολείο και
μετά θα πάω στη βουλή για τις συνεδρίες των επιτροπών, μέχρι το
μεσημέρι. Στη συνέχεια πάω στο πανεπιστήμιο όπου μένω μέχρι
αργά το απόγευμα. Τα βράδια είτε θα είμαι σε μάθημα, είτε σε κάποια
εκδήλωση, σίγουρα όχι στο σπίτι μου.

ΟΛΕΣ ΟΙ ΠΡΟΣΠΑΘΕΙΕΣ ΤΗΣ
ΚΟΙΝΟΤΗΤΑΣ ΘΑ ΠΡΕΠΕΙ ΝΑ
ΕΠΙΚΕΝΤΡΩΝΟΝΤΑΙ ΣΤΗΝ
ΕΠΙΣΤΡΟΦΗ ΝΕΑΡΩΝ
ΖΕΥΓΑΡΙΩΝ ΣΤΑ ΧΩΡΙΑ ΜΑΣ
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ΤΙΜΗΘΗΚΕ Η ΑΙΜΙΛΙΑ ΠΑΡΤΕΛΑ
ΑΠΟ ΤΟ MARONITE FOUNDATION
Την Κυριακή 22 Απριλίου 2012, πολυμελής
αντιπροσωπεία του Maronite Foundation από
το Λίβανο, επισκέφθηκε την Κύπρο και στα
πλαίσια της επίσκεψης τους μετέβησαν στα
κατεχόμενα Μαρωνίτικα χωριά όπου και
συναντήθηκαν με τους ηρωικούς εγκλωβι-
σμένους Μαρωνίτες. Την αντιπροσωπεία
συνόδευε ο Σεβασμιότατος Αρχιεπίσκοπος
Mαρωνιτών Κύπρου κ.κ. Ιωσήφ Σουέηφ. Σε
μια φορτισμένη συναισθηματικά ατμόσφαι-
ρα στον Ασώματο, τα μέλη της αντιπροσω-
πείας τίμησαν την τελευταία Ασωματίτισσα
εγκλωβισμένη κ. Αιμιλία Παρτέλα. Η αγάπη
και ο σεβασμός στο πρόσωπο της ήταν έν-
τονα αποτυπωμένα στην έκφραση και τις
ενέργειες τους κατά τη σύντομη εκδήλωση
τιμής προς το πρόσωπο της. 

1o ΕΤΗΣΙΟ ΠΑΖΑΡΑΚΙ
ΚΑΘΟΛΙΚΗΣ ΝΕΟΛΑΙΑΣ
ΜΑΡΩΝΙΤΩΝ ΚΥΠΡΟΥ
Τεράστια επιτυχία σημείωσε το 1ο Ετήσιο Πα-
ζαράκι Αγάπης που διοργάνωσε η Καθολική
Νεολαία Μαρωνιτών Κύπρου, την Κυριακή 8
Απριλίου, στο προαύλιο της Εκκλησίας του Αγί-
ου Γεωργίου στον Κορμακίτη. Όλα τα έσοδα
διατέθηκαν για τη στήριξη του Συνδέσμου Ευη-
μερίας Ατόμων με Νοητική Αναπηρία. Η αντα-
πόκριση του κόσμου στην πρωτοβουλία της
Καθολικής Νεολαίας ήταν πραγματικά συγκλο-
νιστική. Με το πέρας της Θείας Λειτουργίας
και της Λιτανείας που ακολούθησε, γινόταν το
«έλα να δεις» στο χώρο που είχε στηθεί το πα-
ζαράκι. Για το λόγο αυτό σημειώθηκε sold-out
και το ποσό που συγκεντρώθηκε ήταν αρκετά
σεβαστό, από τη στιγμή που ήταν και το μεγα-
λύτερο που μπορούσε να συγκεντρωθεί. 

Ο ΤΩΝΗΣ ΣΟΛΩΜΟΥ 
ΕΠΑΙΞΕ ΣΕ ΕΠΙΣΗΜΟ ΔΕΙΠΝΟ 
ΣΤΗΝ ΓΕΡΜΑΝΙΑ
Πολύ σημαντική αλλά και τιμή προς την μεγα-
λόνησο μας, μπορεί να χαρακτηρισθεί η πρό-
σφατη συμμετοχή της Κύπρου στο European We-
ek, που πραγματοποιήθηκε στην πόλη του Pa-
derborn της Γερμανίας, από τις 3 μέχρι τις 6 Μαΐ-
ου 2012.  Την Κύπρο εκπροσώπησε ο Μαρωνίτης
λαϊκός μουσικός Τώνης Σολωμού, ο οποίος εκτός
από την πολύ πετυχημένη συμμετοχή του στην
καλλιτεχνική παράσταση, προσκλήθηκε επίσημα
και κράτησε μουσική συντροφιά στο δείπνο που
παρέθεσαν οι διοργανωτές στους εκπροσώπους
των τριάντα χωρών, σε πολυτελές ξενοδοχείο
της πόλης. Τιμώμενο πρόσωπο στο δείπνο, ήταν
ο τέως πρόεδρος της Πολωνίας και πρόεδρος
του ευρωκοινοβουλίου κος Jerzy Buzek, ο οποίος
απόλαυσε μεταξύ άλλων την «Μαρινιωτού»

ΠΛΑΚΕΤΕΣ ΣΕ ΚΥΠΡΙΟΥΣ
ΥΠΟΥΡΓΟΥΣ ΑΠΟ 
ΤΟΝ ΧΡ. ΚΟΥΜΕΤΤΟΥ 
Τρεις Κύπριους υπουργούς, οι οποίοι εκτελούσαν
επίσημη επίσκεψη στη Λιβύη, υποδέχτηκε πρόσφατα
στα γραφεία της εταιρείας της οποίας είναι ο Εκτε-
λεστικός Διευθυντής ο κύριος Χριστάκης Κουμέττου
από τον Κορμακίτη. Η υπουργός των Εξωτερικών
κυρία Ερατώ Κοζάκου Μαρκουλλή, ο υπουργός Εμ-
πορίου, Φυσικών Πόρων και Τουρισμού κύριος Νε-
οκλής Συλικιώτης και ο υπουργός Υγείας κύριος
Μαλάς, είχαν συνάντηση με τον κύριο Κουμέττου
και τους συνεργάτες του στα πλαίσια επαφών τους
με Κύπριους επιχειρηματίες που δραστηριοποιούν-
ται στη Λιβύη και αντάλλαξαν απόψεις σε διάφορα
θέματα κυρίως οικονομικής φύσεως. Ο κύριος Κου-
μέττου ευχαρίστησε τους τρεις υπουργούς για την
συνάντηση που είχαν και τους απένειμε αναμνη-
στικές πλακέτες εκ μέρους της εταιρείας. 
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ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ ΟΜΗΡΟΥ

Σημαντική η συνεισφορά των
Μαρωνιτών στην ευημερία του τόπου

T
η συνεισφορά της Μαρωνι-
τικής κοινότητας στην πρό-
οδο, την ανάπτυξη και την
ευημερία της Κυπριακής Δη-
μοκρατίας εξήρε ο Πρό-
εδρος της Βουλής Γιαννά-

κης Ομήρου, ο οποίος παρακολούθησε
το πρωί της Κυριακής 29ης Απριλίου
2012 τη Θεία Λειτουργία στον Καθεδρικό
Ναό της Παναγίας των Χαρίτων, στη
Λευκωσία και στη συνέχεια είχε συνάν-
τηση με τον Αρχιεπίσκοπο των Μαρω-
νιτών Ιωσήφ Σουέηφ και τον αντιπρό-
σωπο της θρησκευτικής ομάδας των
Μαρωνιτών στη Βουλή των Αντιπροσώ-
πων Αντώνη Χατζηρούσο.

Σε δηλώσεις μετά τη συνάντηση, ο κ.
Ομήρου εξέφρασε βαθιά εκτίμηση προς
την Μαρωνιτική κοινότητα, η οποία,
όπως είπε, «είναι ενταγμένη αρμονικά

μέσα στην υπόλοιπη κυπριακή κοινω-
νία, η οποία είναι μια κοινότητα και μια
θρησκευτική ομάδα, όπως ονομάζεται
στο Σύνταγμα, η οποία συνεισφέρει
στην ευημερία, την ανάπτυξη και την
πρόοδο της Κυπριακής Δημοκρατίας».

«Είμαστε μαζί για δεκαετίες και για
αιώνες σε πλήρη αρμονία και συνεχί-
ζουμε μαζί τον αγώνα για μια λύση του
Κυπριακού η οποία επιτέλους θα τερ-
ματίζει την αναχρονιστική τουρκική
στρατιωτική κατοχή, θα αποκαθιστά την
ενότητα της χώρας μας και θα επιτρέπει
σε όλους τους Κύπριους, Ελληνοκύπρι-
ους, Τουρκοκύπριους και ασφαλώς στις
θρησκευτικές ομάδες, τις κοινότητες,
Αρμενίους, Λατίνους και Μαρωνίτες να
απολαύσουν χωρίς εμπόδια τα ανθρώ-
πινα δικαιώματα και τις θεμελιώδεις
ελευθερίες», ανέφερε ο κ. Ομήρου.

Από την πλευρά του ο Αριχεπίσκοπος
Σουέηφ, εξέφρασε ευχαριστίες προς τον
Πρόεδρο της Βουλής για την παρουσία
του κατά τη σημερινή Θεία Λειτουργία,
στην οποία συνεχίζεται όπως ανέφερε
ο εορτασμός του Πάσχα. Είπε πως σε
κάθε Λειτουργία των Μαρωνιτών προ-
σεύχονται για την ειρήνη, τη συμφιλίω-
ση, την αγάπη και την επικράτηση των
πνευματικών και των ανθρώπινων αξιών
σε όλο τον κόσμο.

Είπε ακόμη, πως αν και μικρή χώρα
η Κύπρος έχει πολλά να προσφέρει στην
ευρωπαϊκή κοινότητα και στην περιοχή
της Μέσης Ανατολής, σημειώνοντας τη
συνύπαρξη πολλών πολιτισμών και κοι-
νοτήτων στο νησί.

Αργότερα ο Πρόεδρος της Βουλής μί-
λησε στους παρευρισκομένους στο οί-
κημα του σωματείου «Κορμακίτης». 

Σ
ε μια ταπεινή και καθ’ όλα σε-
μνή τελετή που πραγματοποι-
ήθηκε στους χώρους της Αρχιε-
πισκοπής Μαρωνιτών Κύπρου
στην Ακρόπολη, η κοινότητα
Κορμακίτη εκπροσωπούμενη

από τον Κοινοτάρχη της Ηλία Κατσιολούδη
και τα μέλη του Κοινοτικού Συμβουλίου,
τίμησε τον αείμνηστο πρώην Κοινοτάρχη
Κορμακίτη Αντώνη Διάκο ο οποίος απε-
βίωσε ως γνωστό στις 11 Φεβρουαρίου 1996
σε ηλικία 78 ετών. Της τελετής, κατά την
οποία απονεμήθηκε αναμνηστική πλακέτα
στη σύζυγο του αείμνηστου Διάκου, Πέππα,
προηγήθηκε Θεία Λειτουργία μνημόσυνο
υπέρ αναπαύσεως της ψυχής του Αντώνη
Διάκου το οποίο προσφέρθηκε από το Κοι-
νοτικό Συμβούλιο Κορμακίτη και στο οποίο
χοροστάτησε ο Σεβασμιότατος Αρχιεπί-
σκοπος Μαρωνιτών Κύπρου κ.κ. Ιωσήφ
Σουέηφ.  Στην Λειτουργία παρευρέθηκαν
πλήθος χωριανών, φίλων, συγγενών και
εκτιμητών του έργου και της προσφοράς
του κοινοτάρχη Αντώνη Διάκου, μεταξύ
αυτών και ομάδα από εγκλωβισμένους που
έφθασε από τον Κορμακίτη. 

Σε σύντομη ομιλία του κατά την τελετή,
ο Αναπληρωτής Κοινοτάρχης Κορμακίτη
Βαλεντίνος Κουμέττου αναφέρθηκε στο έρ-
γο και την προσφορά του Αντώνη Διάκου
κάνοντας μνεία στις πραγματικά αξιοζή-
λευτες αρετές που τον χαρακτήριζαν, την
εντιμότητα, την ειλικρίνεια, την αγάπη
προς τον τόπο του, το απέραντο θάρρος
και την αστείρευτη του πίστη ως πραγμα-
τικός Μαρωνίτης. Αναφέρθηκε επίσης στο
σκεπτικό της απόφασης αυτής του νέου
Κοινοτικού Συμβουλίου Κορμακίτη τονί-
ζοντας πως είναι χρέος και καθήκον όλων
να τιμούν και να αναγνωρίζουν το μέγεθος
και την προσφορά εκείνων των ανθρώπων
που έγιναν πραγματική θυσία για να μπο-
ρούμε οι σημερινές γενιές να απολαμβά-
νουμε αυτά που έχουμε σήμερα. «Ο Αντώ-

νης Διάκος» ανέφερε «συγκαταλέγεται πρώ-
τος στους πρώτους, για αυτό και εμείς απο-
φασίσαμε αμέσως ότι θα έπρεπε να τον τι-
μήσουμε. Να κάνουμε δηλαδή αυτό που η
κοινότητα Κορμακίτη παρέλειψε να κάνει
εδώ και 16 ολόκληρα χρόνια».

Στη δική του σύντομη παρέμβαση ο Αρ-
χιεπίσκοπος Σουέηφ ανέφερε ότι δυστυχώς
δεν είχε την ευκαιρία να γνωρίσει προσω-
πικά τον Αντώνη Διάκο, έχει όμως ακούσει
και πληροφορηθεί καλά για το ποιος ήταν
και για το τι έχει προσφέρει στον τόπο και
την εκκλησία του. Συγχάρηκε τον Κοινοτάρχη
και το Συμβούλιο του για την εξαιρετική τους
αυτή πρωτοβουλία και κάλεσε όλους να ερ-
γαστούν με αγάπη και ομόνοια για να επι-
τευχθούν οι κοινοί στόχοι που δεν είναι άλ-
λοι από την επιβίωση και την επιστροφή
όλων στα άγια χώματα των Μαρωνιτικών
χωριών. «Είμαι σίγουρος» είπε ότι «αυτός ο
καλός άνθρωπος, ο φίλος Ηλίας, θα εργαστεί

σκληρά προς το σκοπό αυτό». 
Άκρως συγκινητική ήταν η στιγμή που

ο κοινοτάρχης Ηλίας Κατσιολούδης απέ-
νειμε  τιμητική πλακέτα στην ηλικιωμένη
σύζυγο του αείμνηστου Αντώνη Διάκου. Η
Πέππα Αντώνη Διάκου, η οποία ευλαβικά
στάθηκε στο πλευρό του συζύγου της για
όλα τα δύσκολα χρόνια της θητείας του,
μη μπορώντας να συγκρατήσει τα δάκρυα
της, ευχαρίστησε απλά τον κοινοτάρχη και
το συμβούλιο για την πράξη τους αυτή. Με
τα απλά λόγια «Ο Κορμακίτης σας εκφράζει
την εκτίμηση και την ευγνωμοσύνη του» η
κοινότητα ευχαριστεί τον Αντώνη Διάκου. 

Τη ζωή, το έργο και την προσφορά του
κοινοτάρχη Αντώνη Διάκου παρουσίασε
μέσα από τους συγκινητικούς στοίχους
του, ο Μαρωνίτης λαϊκός ποιητής Μιχα-
λάκης Φραγκίσκου ενώ την εκδήλωση προ-
σφώνησε επίσης ο βουλευτής του Δημο-
κρατικού Συναγερμού Μάριος Μαυρίδης.

TIMHΘΗΚΕ Ο ΑΕΙΜΝΗΣΤΟΣ ΑΝΤΩΝΗΣ ΔΙΑΚΟΣ

Αναμνηστική πλακέτα στη σύζυγο
του από τον Κοινοτάρχη Κορμακίτη

Του Μιχαλάκη Φραγκίσκου

Aγαπητά μου αδέλφια,
Πρώτα θα πω ευχαριστώ
στον Αρχιεπίσκοπό μας
που κάθε δύσκολην στιγμήν
βρίσκεται στο πλευρόν μας.

Τζίνος βαστά τζιαι το κριάς
κάμνει τζιαι τον κασάπην
τζιαι συμβουλή που μας διά
να έχουμεν αγάπη!

Θέλει στον Κορμακίτη μας
να’ μαστεν ενωμένοι
τούτες τις δύσκολες στιγμές
μαζίν αγαπημένοι.

Πρέπει στον επιτάφιον
να συμφιλιωθούμεν
να πούμεν το πσhυχοτικό
μετά μαζί με το Χριστό
ούλλοι να αναστηθούμεν!

Από τα βάθη της ψυχής
τζιαι της καρκιάς τους ήχους
για τούτον το μνημόσυνον 
έγραψα λλίους στίχους.

Με άπειρην εκτίμησην
να σας τους φανερώσω
τζιαι στον παλιόν Μουκτάρη μας
να τους αφιερώσω.

Αυτόν που ούλλοι ξέρουμεν
τον Αντωνάτζιη Δκιάκον
τον βράχο τον Αγωνιστή
τον ήρωα τον δράκον!

Αυτόν που μες στην εισβολήν
με δύναμην  Γρανίτη
δίπλα που τον παπά Ττερζή
εμείνασιν τζιαι οι δκυό μαζί
μέσα στον Κορμακίτη..

Εμείναν τζιαι κρατήσασιν

το όμορφο χωρκό μας
χωρκόν, πον ‘το ξεχνά κανείς
έτσι πηαίνουμε τζι’ εμείς
μες στο νοικοτζυρκό μας.

Την ώρα που ξεκίνησα
τους στίχους να του γράψω
ειλικρινά αδέρφκια μου
εκόντεψα να κλάψω!

Γιατί ήμουν τζιαι εγιώ παρών
εν έτυχεν να φύω
θυμούμαι που επήασιν
τζει στο νεκροταφείον.

Μαζί με τον παπά Ττερζή
κουβέντες νανταλλάξουν
με Τούρκους αξιωματικούς
ίσως εν μας πειράξουν.

Μάρτυραν έχω τον Θεόν
λαλώτο έντζιαι ψέμαν
έτρεσσεν που την μούττην του
συνέχεια το γαίμαν!

Έτρεμεν τζιαι εσφότζιζέν
το γαίμαν με μαντήλιν
τζιάλλα πολλά ετράβησεν
μα το χωρκόν εν  τ’ άφησεν
αγαπητοί μου φίλοι.

Τούντο λεβεντοχώρι μας
έθελεν να κρατήσει
σαν καπετάνιος οδηγός
εν το’ καμεν ο Αρχηγός 
να φύει να μας αφήσει.

Τελειώνοντας αγαπητοί,
οι χωρκανοί γνωρίζουν
ποιος κράτησεν τούντο χωρκόν
έσσο τους να γυρίζουν.

Να έχουν τα χωράφκια τους
να σπέρνουν να θερίζουν,
ελπίζω τζείμαι βέβαιος
εννά τον μακαρίζουν.  
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Φεστιβάλ Αγίου Γεωργίου
στον Κορμακίτη

Πραγματοποιήθηκε το Σαβ-
βατοκύριακο 21 και 22 Απρι-
λίου το Φεστιβάλ Αγίου Γε-
ωργίου στον Κορμακίτη. Το
φεστιβάλ διοργανώθηκε από
το «Σωματείο o Κορμακίτης»
με την υποστήριξη και την
συμβολή των τοπικών αρχών
της Λαπήθου και σε αυτό έλα-
βαν μέρος πλήθος κόσμου τό-
σο από την Μαρωνιτική όσο
και από την Τουρκοκυπριακή
κοινότητα. Ήταν η πρώτη
φορά που πραγματοποιήθη-
κε μια τέτοια εκδήλωση η
οποία σύμφωνα με τους διορ-
γανωτές της είχε ως σκοπό
την ανάδειξη και διαφύλαξη
της πολιτιστικής κληρονο-
μιάς των Μαρωνιτών. Στις
φωτογραφίες στιγμιότυπα
από την πρώτη μέρα των εκ-
δηλώσεων οι οποίες έλαβαν
χώραν στην κεντρική πλατεία
του χωριού. Να σημειωθεί ότι
το Φεστιβάλ έτυχε ευρείας
κάλυψης και προβολής από
όλα τα τουρκοκυπριακά μέσα
μαζικής ενημέρωσης.

Sendouka Beach
Opening: Saturday, 30th June 2012
Serviced by: Captain John

Φεστιβάλ Αγίου Γεωργίου
στον Κορμακίτη
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ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΕΚΡΗΣ: ΔΕΝ ΗΡΘΑΝ ΤΥΧΑΙΑ ΟΙ ΕΠΙΤΥΧΙΕΣ ΣΤΗΝ ΕΜΑ

«Όλοι χωράμε, είναι χρέος μας να
είμαστε παρόντες στον κοινό αγώνα»

H σεζόν 2011- 2012 μπορεί να
χαρακτηριστεί από πολλούς ίσως,
ως μια από τις πιο πετυχημένες
από της ιδρύσεως του, για το
σωματείο της Ένωσης Μαρωνιτών
Ανθούπολης. Τόσο στον
ποδοσφαιρικό τομέα, όσο και
στους άλλους τομείς
δραστηριότητας του, το σωματείο
της ΕΜΑ έχει να επιδείξει στη
χρονιά που πέρασε σωρεία
επιτυχιών, γεγονός που το καθιστά
πλέον, δικαιωματικά, ως ένα από
τα πλέον ζωντανά και
δραστηριοποιημένα σωματεία
στην κοινότητα των Μαρωνιτών. 
Ο «Τ» φιλοξενεί σήμερα τον Γιώργο
Παύλου Πεκρή, τον άνθρωπο που
ανέλαβε την προεδρία του
σωματείου εδώ και ένα χρόνο
περίπου, επικεφαλής μια ομάδας
νέων ανθρώπων οι οποίοι
αποφάσισαν να εμπλακούν στα
σωματειακά δρώμενα της ΕΜΑ με
ένα και μόνο σκοπό, τη σκληρή
δουλειά για την επίτευξη των
στόχων του σωματείου. Ο
Πρόεδρος της ΕΜΑ μιλά στον «Τ»
και καταθέτει τη δική του άποψη
και θεωρεία των πραγμάτων,
δηλώνοντας την ίδια ώρα ότι η
προσπάθεια πρέπει να είναι
συλλογική για να μπορεί να
αποφέρει στην κοινότητα τα
καλύτερα αποτελέσματα.

Κατ΄αρχάς θα πρέπει να σας συγχαρούμε
κύριε Πεκρή, για την πραγματικά πολύ επι-
τυχημένη πορεία του σωματείου σας φέτος.
Τόσο στον ποδοσφαιρικό τομέα όσο και στους
άλλους τομείς δραστηριότητας του. Πως ήρθαν
αυτές οι επιτυχίες κύριε Πεκρή; Ήταν κάτι
που περιμένατε; 

Ευχαριστούμε θερμά για τα συγχαρητήρια και
να μου επιτρέψετε να συγχαρώ δημόσια τα μέλη
του Δ.Σ. οι οποίοι δούλεψαν πολύ σκληρά για να
φέρουν εις πέρας την χρονιά που μας πέρασε. 

Το να αναμένεις κάτι είναι εύκολο, για να επι-
τευχθεί όμως απαιτείται οριοθέτηση των στόχων,
σκληρή δουλειά, συλλογικότητα, μεθοδικότητα,
οργάνωση, επιμονή και πάντα η κάθε κίνηση να
είναι στα πλαίσια των οικονομικών δυνατοτήτων. 

Στη αρχή όταν αναλάβαμε έγιναν κάποιες λαν-
θασμένες κινήσεις λόγω και απειρίας σε διά-
φορους τομείς, εντοπίσαμε έγκαιρα όμως τα
λάθη, δεν πανικοβληθήκαμε, λάβαμε τις απαι-
τούμενες διορθωτικές ενέργειες και μέσω σκλη-
ρής δουλειάς σε βάθος χρόνου ήρθαν αναμενό-
μενα και οι επιτυχίες. 

Ποιοι είναι οι βασικοί τομείς δραστηριό-
τητας του σωματείου της ΕΜΑ και ποιοι οι
στόχοι και οι προτεραιότητες που τέθηκαν
από το Συμβούλιο;

Όταν το νυν διοικητικό συμβούλιο ανάλαβε το
σωματείο πριν ένα χρόνο είχε δεσμευτεί με ετήσιο
πρόγραμμα δραστηριοτήτων το οποίο είχε δημο-
σιευτεί σε όλα τα ΜΜΕ της κοινότητας, και  είχε
ως στόχο  μέσω των πολιτιστικών, ψυχαγωγικών,
επιμορφωτικών και αθλητικών δραστηριοτήτων
να φέρει τους Μαρωνίτες κοντά στην κοινότητα.
Χωρίς δεύτερη σκέψη αυτή ήταν η μεγαλύτερη μας
επιτυχία.  Για να ολοκληρώσω την απάντηση στο
ερώτημα σας, η επίτευξη του προαναφερόμενου
στόχου έγινε μέσω της ολοκλήρωσης άλλων προ-
τεραιοτήτων όπως εξυγίανση των οικονομικών,
αναζήτηση νέων οικονομικών πόρων, συναντήσεις
με διακεκριμένα άτομα της κοινότητας, συναντή-
σεις με τους δημάρχους Λακατάμιας και Έγκωμης,
προσέγγιση των οικογενειών της ενορίας και πρώ-
τιστα συζητήσεις με νέους για να αντιληφθούμε

τα προβλήματα και επιθυμίες τους. 

Εκεί στην Ανθούπολη ζει μια πολύ μεγάλη
ομάδα Μαρωνιτών με καταγωγή και από τα
τέσσερα χωριά μας. Υπάρχει η απαιτούμενη
εμπλοκή, συνεργασία και ενδιαφέρον από
όλους;

Η ιδιαιτερότητα του ΕΜΑ σύγκριση με τα υπό-
λοιπα σωματεία είναι αυτό που πολύ ορθά έχετε
διατυπώσει. Έχοντας αυτό το δεδομένο, είναι λο-
γικό το Δ.Σ. στο παρόν στάδιο να απαρτίζεται από
άτομα από Κορμακίτη και Αγία Μαρίνα ενώ έχουμε
αυτοσκοπό στο άμεσο μέλλον να ενσωματωθούν
σε αυτό και άτομα από τον Ασώματο και την Καρ-

πάσια. Με την ευκαιρία, παράκληση μας είναι,
όσα άτομα ενδιαφέρονται να βοηθήσουν στο έργο
μας να παραστούν στη γενική συνέλευση που θα
πραγματοποιηθεί στις αρχές Ιουνίου.

Ενδιαφέρον υπάρχει από άτομα που είναι κοντά
στο σωματείο και βλέπουν την προσπάθεια που
καταβάλλεται στην υλοποίηση των δραστηριοτή-
των. Ευελπιστούμε με την πάροδο του χρόνου να
ενδιαφερθούν και άλλα άτομα. Σωματείο εξ ορι-
σμού είναι ένα συλλογικό όργανο, δεν είναι κτήμα
κανενός πόσο μάλλον ένα σωματείο που αντιπρο-
σωπεύει μια μικρή κοινότητα που βιοπαλεύει με
τον χρόνο της επιβίωσης. Όλοι χωράμε, είναι χρέ-
ος, είναι καθήκον να είμαστε μέρος στον κοινό
αγώνα, να δημιουργήσουμε ένα υγείες περιβάλλον
που θα στεγάζει τν νεολαία μας. 

Η Ανθούπολη είναι επίσης ένα από τα με-
γαλύτερα κέντρα για τους Μαρωνίτες, με εκ-
κλησία, με σχολεία, με γηροκομείο κλπ. Υπάρ-
χει συνεργασία του σωματείου με όλους αυ-
τούς τους φορείς;

Δυστυχώς δεν έχουμε την συνεργασία την οποία
θα έπρεπε να είχαμε και σε μεγάλο βαθμό ευθύνη
φέρουμε και εμείς ως σωματείο. Αυτή η αδυναμία,
η καλύτερα παράλειψη έχει εντοπιστεί και δε-
σμευόμαστε δημόσια ότι θα έρθουμε σε επαφή με
όλους τους φορείς.

Μια από τις μεγαλύτερες επιτυχίες της ΕΜΑ
φέτος ήταν η συμμετοχή της ποδοσφαιρικής
σας ομάδας στον τελικό του κυπέλλου της
ΕΠΟΠΛ. Δεν καταφέρετε να το κατακτήσετε,
όμως και μόνο η συμμετοχή στον τελικό ήταν
πολύ μεγάλο κατόρθωμα. Μιλήστε μας λίγο
για αυτή την πορεία της ομάδας.

Προσωπικά για μένα και το Δ.Σ., η μεγαλύτερη
επιτυχία είναι ότι καταφέραμε να κτίσουμε μια
ομάδα απαρτιζόμενη κατά το πλείστον από Μα-
ρωνίτες και μερικούς ελληνοκύπριους συμπατριώ-
τες μας. Ευχαριστώ και δημόσια  τον προπονητή
της ομάδας μας κ. Βασίλη Ιωσήφ, τον αρχηγό και
προπονητή Φίνο Μελά αλλά και όλους τους πο-
δοσφαιριστές που αγωνίστηκαν αφιλοκερδώς,
σαν μια οικογένεια για το σωματείο. 

Δυστυχώς για τούς ποδοσφαιριστές λόγο κάποι-
ων καταστάσεων δεν κατάφεραν να κατακτήσουν
το κύπελλο το οποίο θα ήταν η επιβράβευση των
κόπων και μόχθων μιας πολύ δύσκολης χρονιάς. 

Έχουν τεθεί οι στόχοι για τη νέα χρονιά; Να
περιμένουμε ακόμη μεγαλύτερα πράγματα;

Ο κύριος στόχος ήταν, είναι και είμαι σίγουρος
ότι θα παραμείνει ένας και δεν είναι άλλος από
το να είμαστε ένα λιθαράκι στην συσπείρωση της
Μαρωνίτικης κοινότητας. Η συνεχής βελτίωση
είναι η βασικότερη παράμετρος της επιτυχίας
και είμαι σίγουρος ότι με τη νέα χρονιά θα επι-
τύχουμε ΜΑΖΙ ακόμη περισσότερα. Φυσικά, οι
ακριβές στόχοι θα καθοριστούν από το νέο δι-
οικητικό συμβούλιο αμέσως μετά την εκλογή του
στην Γενική Συνέλευση.

Ποιο είναι το μήνυμα σας προς τους νέους
της Ανθούπολης αλλά και γενικότερα της κοι-
νότητας μας;

Οι νέοι μας πρέπει να αντιληφτούν ότι είναι το
ζωντανό κύτταρο της επιβίωσης των Μαρωνιτών
στη Κύπρο, πρέπει να είναι περήφανοι Μαρονίτες
και σε αυτό χρειάζονται την βοήθεια, στήριξη και
καθοδήγηση από την κοινότητα στο σύνολο της. 

Πρέπει να καταλάβουμε όλοι ότι κοινότητα είναι
σαν ένα σπίτι, εμείς κτίζουμε την κοινότητα και
όχι η κοινότητα εμάς, εμείς αντιπροσωπεύουμε
την κοινότητα και όχι η κοινότητα εμάς, και τέλος
ρωτώ ποιος θα θελε το σπίτι το οποίο ζει να μην
λάμπει από ζωή; Αν το καταλάβουμε αυτό τότε πι-
στεύω ότι θα καταφέρουμε αρκετά. 



Μιλήστε μας αρχικά λίγο για την προσωπική σας εμ-
πειρία στο Δημοτικό Σχολείο «Άγιος Μάρωνας». Πότε
ξεκινήσατε να εργάζεστε εδώ και από ποιες βαθμίδες
περάσατε μέχρι φέτος που είστε πλέον η Διευθύντρια
του σχολείου;

Ήρθα στο Δημοτικό Αγίου Μάρωνα δυο χρόνια μετά την
ίδρυσή του, το 2004 και υπηρέτησα ως δασκάλα για δύο
χρόνια μέχρι την προαγωγή μου το 2006 σε Βοηθό Διευ-
θύντρια. Το σχολείο συνεχίζω να υπηρετώ και από τη θέση
της Διευθύντριας μετά και από την προαγωγή μου την πα-
ρούσα σχολική χρονιά.

Το Δημοτικό Σχολείο Άγιος Μάρωνας γιορτάζει φέτος
10 χρόνια λειτουργίας. Μπορείτε να μας περιγράψετε
την πορεία του σχολείου από την αρχή μέχρι σήμερα,
όπως την έχετε ζήσει εσείς στα χρόνια που υπηρετάτε
στο σχολείο;

Είναι το Δημοτικό Σχολείο « Άγιος Μάρωνας» μια υλοποί-
ηση οραμάτων και αγώνων εμπνευσμένων ανθρώπων της
κοινότητας  και είναι μια έκφραση στήριξης της Μαρωνιτικής
Κοινότητας από την Κυπριακή Κυβέρνηση. Είναι αποτέλεσμα
προσπάθειας του Εκπροσώπου των Μαρωνιτών στη Βουλή,
εκπαιδευτικών της Μαρωνιτικής κοινότητας, αλλά και όλων
των δασκάλων που δούλεψαν και δουλεύουν στο σχολείο.
Είναι το αποτέλεσμα του έργου της  εκάστοτε  Σχολικής Εφο-
ρείας των Μαρωνιτών. Είναι το αποτέλεσμα στήριξης από
το Υπουργείο. Είναι αποτέλεσμα της εποικοδομητικής συ-
νεργασίας  με εκπαιδευτικούς που δεν ανήκουν στην κοινό-
τητα και όμως αγκάλιασαν το σχολείο  και εργάστηκαν και
εργάζονται με ζήλο. Είναι το αποτέλεσμα της στήριξης τέλος
πολλών δεκάδων Μαρωνιτών γονιών που πίστεψαν στο σχο-
λείο και το στήριξαν στέλνοντας τα παιδιά τους.

Το σχολείο αυτό ξεκίνησε μετά από πολιτική απόφαση
της κυβέρνησης Γλαύκου Κληρίδη και επί διακυβέρνησής
του τέθηκε ο Θεμέλιος λίθος. Λειτούργησε το Σεπτέμβριο του
2002 με 112 μαθητές. Σήμερα έχει ογδόντα μαθητές. Μικρή
αύξηση προβλέπεται την επόμενη σχολική χρονιά. Μετά την
κ. Αννίτα Παρτέλλα που ήταν η πρώτη διευθύντρια ακολού-

θησε ο κ. Ιωσήφ Κατσιολούδης, η κ. Μαρία Παπαγαπίου και
η κ. Μελανή Αντωνιάδου. Όλα αυτά τα χρόνια το σχολείο
έχει  να επιδείξει μια πλούσια δράση τόσο στον εκπαιδευτικό
όσο και στον κοινωνικό τομέα.  Έχει 185 απόφοιτους πολλοί
από τους οποίους διέπρεψαν και διαπρέπουν στα δημόσια
και ιδιωτικά γυμνάσια, λύκεια και πανεπιστήμια. Πρωτοστά-
τησε το σχολείο σε σημαντικά γεγονότα που σημάδεψαν την
πρόσφατη ιστορία της κοινότητας, όπως η Υποδοχή της
Αυτού Αγιότητας, η Υποδοχή του Πατριάρχη, η Εκδήλωση
προς τιμή της Αείμνηστης Φιλίσας Χατζηχάννας.

Θεωρείτε πως σήμερα, 10 χρόνια μετά από την πρώτη
μέρα λειτουργίας του, το  Δημοτικό «Άγιος Μάρωνας»
έχει εκπληρώσει όλους τους σκοπούς της δημιουργίας
του;

Το Δημοτικό Σχολείο « Άγιος Μάρωνας» εξυπηρετεί τους
σκοπούς για τους οποίους ιδρύθηκε. Προσφέρει μια σοβαρή
εκπαιδευτική επιλογή στον κάθε Μαρωνίτη για τη μόρφωση
των παιδιών του, αποτελεί κέντρο ανάπτυξης και ενδυνάμωσης
της μαρωνιτικής ταυτότητας μέσα από τις δράσεις του, αποτελεί
πυρήνα κοινωνικοποίησης και κέντρο συνεύρεσης των παιδιών
και νέων της κοινότητας, είναι σημείο αναφοράς για την κοι-
νότητα των Μαρωνιτών και έδωσε φωνή στην κοινότητα. Η
πορεία φυσικά συνεχίζεται και πολλά μπορούν να γίνουν για
τη συνεχή βελτίωση και πρόοδο. 

Ποια κατά τη γνώμη σας ήταν τα πιο δυνατά σημεία
και ποια τα κυριότερα προβλήματα που αντιμετωπίστηκαν
σε αυτά τα δέκα χρόνια ζωής του σχολείου;

Μέσα από την οργάνωση και τη δομή ενός σχολείου, μέσα
από τη δράση και μέσα από τη δυναμική που προσφέρει η
οργανωμένη μόρφωση και παιδεία διαφαίνεται και η προ-
σφορά αλλά και η  προοπτική περαιτέρω προσφοράς του σχο-
λείου μας. Αποτέλεσε και αποτελεί κέντρο πολιτισμού με την
έννοια ότι διαπλάθεται εδώ ο νέος εκείνος άνθρωπος που
γνωρίζει, που ευαισθητοποιείται, που ενεργοποιείται, που
θέλει να μάθει περισσότερα, που μαθαίνει να σέβεται. Μέσα
από το εμπλουτισμένο Αναλυτικό Πρόγραμμα τα παιδιά έρ-

χονται σε επαφή με στοιχεία της ιστορίας, της  θρησκείας, της
κουλτούρας, της γλώσσας, των Μαρωνιτών.    

Ένα άλλο δυνατό σημείο είναι  η γνωριμία και η δη-
μιουργία δεσμών μεταξύ των παιδιών. Δεσμοί που πα-
ραμένουν αναλλοίωτοι μέσα στο χρόνο.

Προβλήματα σίγουρα υπήρξαν και υπάρχουν. Ένα από τα
κυριότερα κατά την άποψή μου είναι το θέμα της απόστασης
μια και το σχολείο είναι περιφερειακό και καλύπτεται με λε-
ωφορεία τα οποία επιχορηγεί το κράτος. Η ύπαρξη μιας προ-
κατάληψης και φόβου είναι ακόμη ένα πρόβλημα που κατα-
γράφεται. Από εκπαιδευτικής άποψης αναφέρω την έλλειψη
εκπαιδευτικού υλικού που αναφέρεται στη Μαρωνιτική κοι-
νότητα. Η διοικητική αστάθεια (λόγω αφυπηρετήσεων ) επίσης
στο σχολείο, με όλο το σεβασμό και την εκτίμηση στο έργο
των προκατόχων μου, δημιούργησε κάποια προβλήματα. 

Ποιο το όραμα και οι στόχοι σας για το σχολείο στα
χρόνια που ακολουθούν; Τι είναι εκείνο το κάτι περισσότερο

που θα θέλατε εσείς σαν διευθύντρια να προσφέρετε κατά
τη διάρκεια της δικής σας θητείας;

Κάτι που δήλωσα από την αρχή, είναι ότι ανάλαβα έχοντας
βαρύτατη αίσθηση της ευθύνης απέναντι στην κοινότητά μου.
Δεσμεύτηκα να υπηρετήσω με ευσυνειδησία, μεθοδικότητα
και επαγγελματισμό, προσδοκώντας τη συνεργασία όλων
(Υπουργείου, Κοινότητας, Εκκλησίας, άλλων φορέων)  για να
πετύχουμε την πρόοδο και ευημερία του σχολείου γιατί απλά
απαιτείται συλλογική προσπάθεια και γιατί το νευραλγικό
τούτο κομμάτι της κοινότητάς μας, πρέπει να είναι πέραν πο-
λιτικών ή άλλων σκοπιμοτήτων. Όραμά μου είναι ένα σχολείο
παραγωγικό και δημιουργικό που να ανταποκρίνεται στις
ανάγκες της σύγχρονης κοινωνίας. Σκοπός μας είναι η ολό-
πλευρη ανάπτυξη των παιδιών και η πλήρης αξιοποίηση των
ευκαιριών μάθησης μέσα σε ένα περιβάλλον που σέβεται τις
ιδιαιτερότητες του κάθε ενός. Στοχεύουμε στην ενδυνάμωση
της ιδιαίτερης ταυτότητας των παιδιών αλλά και ταυτόχρονα
στην καλλιέργεια εκείνων των πανανθρώπινων αξιών που θα
βοηθήσουν τα παιδιά να ζήσουν μαζί, σε μια πολυπολιτισμική

κοινωνία, με ένα κοινό μέλλον μαζί με τα παιδιά όλου του κό-
σμου.  Προσβλέπουμε στην ανάπτυξη επιστημονικά θεμελιω-
μένων και καινοτόμων δράσεων και σε στοχευμένες πράξεις
που θα φέρουν την πρόοδο όπως ο εμπλουτισμός του εκπαι-
δευτικού υλικού για τη Μαρωνιτική κοινότητα, η επιμόρφωση
των εκπαιδευτικών σε θέματα θρησκευτικής και διαπολιτισμικής
αγωγής, η βελτίωση του ολοήμερου σχολείου, η εμπλοκή φο-
ρέων όπως το Παιδαγωγικό Ινστιτούτο κ.ά.

Εξ όσων γνωρίζουμε έχετε προγραμματίσει κάποιες
εκδηλώσεις για να γιορτάσετε τα 10χρονα του σχολείου,
εκ των οποίων κάποιες έχουν ήδη πραγματοποιηθεί. Τι
να αναμένουμε για τη συνέχεια;

Ναι, το Δημοτικό Σχολείο «Άγιος Μάρωνας» γιορτάζει! Προ-
γραμματίστηκαν διάφορες εκδηλώσεις από μια διευρυμένη
διοργανωτική επιτροπή που καλύπτει το Δημοτικό, το Νη-
πιαγωγείο, τους Συνδέσμους Γονέων, τη Σχολική Εφορεία, το
Γραφείο του Εκπροσώπου. Σκοπός όλων αυτών των εκδηλώ-
σεων ήταν και είναι από τη μια ο εορτασμός των δεκάχρονων,

αλλά και από την άλλη η προβολή του έργου και της δράσης
του σχολείου. Ταυτόχρονα μέσα από τη συζήτηση, προβλη-
ματισμό και ανταλλαγή απόψεων είναι μια ευκαιρία ανασύν-
ταξης των δυνάμεων, ανατροφοδότησης, αξιολόγησης, επα-
ναπροσδιορισμού του οράματος και των στόχων. Έχει ήδη
γίνει το Μαγιάτικο Πανηγύρι και η Μέρα Γνωριμίας, η Μέρα
Εθελοντισμού, ο Διαγωνισμός Αφίσας και Συνθηματικής Φρά-
σης, η Αιμοδοσία, και η επίσκεψη και φιλοξενία των παιδιών
στη Βουλή των Αντιπροσώπων από τον Εκπρόσωπο μας. Στις
8 Ιουνίου έγινε η Τελική Γιορτή που ήταν αφιερωμένη στα
δεκάχρονα και Έκθεση Φωτογραφίας από τη ζωή του σχολείου.
Για την επόμενη σχολική χρονιά προγραμματίζεται Συνέδριο
με πιθανή συνεργασία του Συνδέσμου Επιστημόνων Μαρω-
νιτών, Χοροεσπερίδα (5 Οκτωβρίου), διδυμοποίηση με σχολείο
του Λιβάνου και ανέγερση μνημείου προς τιμή της Εγκλωβι-
σμένης Μάνας (κατατέθηκε πρόταση στο Υπουργείο Παιδείας
και αναμένεται αξιολόγησή της). 

Τέλος, ποιο μήνυμα θα θέλατε να στείλετε στους ανα-
γνώστες της εφημερίδας μας; Στους γονείς, στα παιδιά
αλλά και σε όλους τους εμπλεκόμενους φορείς της κοι-
νότητας των Μαρωνιτών;   

Αποτελεί το σχολείο μια επιλογή για τη μόρφωση των μα-
ρωνιτόπαιδων και όχι μόνο. Μια επιλογή που δίνεται κάτω
από τις συνθήκες της προσφυγιάς και του αγώνα μας για επι-
βίωση και διατήρηση αλλά και ανάπτυξης του πολιτισμού μας.
Καλώ τους γονείς να νιώσουν αυτή την επιλογή, να αξιολο-
γήσουν με σοβαρότητα και υπευθυνότητα το έργο του σχολείου.
Η υλικοτεχνική υποδομή του σχολείου είναι εξαιρετική και
συνεχώς βελτιώνεται. Θέλω να πιστεύω επίσης  ότι η ποιότητα
του έργου διαφαίνεται μέσα από τα αποτελέσματα και τις δρά-
σεις. Διαβεβαιώνω ακόμη τη δέσμευση για μεθοδική, επιστη-
μονική και στοχευμένη δουλειά.

Καλώ όλους να αγκαλιάσουν το σχολείο και να προσφέρουν
με ανιδιοτέλεια υπηρετώντας τον κοινό σκοπό σεβόμενοι ο ένας
τον άλλο και αναγνωρίζοντας την προσφορά του καθενός.

Το σχολείο ανοίγει την αγκαλιά του και περιμένει μαρωνι-
τόπαιδα από όλα τα χωριά μας, το σχολείο ανοίγει την αγκαλιά
του και σε όλα τα παιδιά που επιλέγουν να τρέξουν σε αυτή .

Σας ευχαριστώ για την τιμή και την ευκαιρία που μου δώ-
σατε να εκφράσω τις θέσεις και απόψεις μου μέσα από την
εφημερίδα σας.
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«Το δημοτικό μας σχολείο συμπληρώνει,
φέτος δέκα χρόνια ζωής. Χρονιά ορόσημο,
χρονιά έναυσμα για εορτασμούς, αλλά και
χρονιά προβολής του έργου, του ρόλου και
της δυναμικής του Δημοτικού Σχολείου
«΄Αγιος Μάρωνας». Ταυτόχρονα, ευκαιρία
ξαναδιατύπωσης του οράματος,
περισυλλογής, αναστοχασμού, αξιολόγησης,
ανασύνταξης, προγραμματισμού και
οργάνωσης για βελτίωση, πρόοδο. Συνάμα
είναι και μια ευκαιρία για ανάληψη
ευθυνών από όλους.…». Με αυτά τα λόγια
ξεκινούσε σχετική ανακοίνωση που
στάληκε πρόσφατα από τη Διεύθυνση του
σχολείου στα ΜΜΕ. 

Ο «Τ» φιλοξενεί σήμερα στις στήλες του τη
Διευθύντρια του Δημοτικού «Άγιος
Μάρωνας» κυρία Γεωργία Σκορδή
Σιαμμούτη, η οποία καταθέτει τις δικές της
σκέψεις και απόψεις πάνω σε όλα τα πιο
πάνω. Η νεαρή και δυναμική Μαρωνίτισσα
εκπαιδευτικός, η οποία εδώ και ένα χρόνο
έχει αναλάβει τα ηνία του σχολείου, αναλύει
το δικό της όραμα σαν Διευθύντρια, και
μιλώντας με ειλικρίνεια και σοβαρότητα,
αναγνωρίζει την προσφορά αρκετών
ανθρώπων στην 10χρονη πορεία του
σχολείου, εντοπίζει αδυναμίες και ζητά τη
βοήθεια όλων στην προσπάθεια επίτευξης
των στόχων που τέθηκαν. 

Μέρα Εθελοντισμού στο Νηπιαγωγείο 
και Δημοτικό Αγίου Μάρωνα

Βάλε ένα χέρι και εσύ …, έλεγε η συνθηματική φράση της
ανακοίνωσης της διοργανωτικής επιτροπής για τα δεκάχρονα,
για τη Μέρα Εθελοντισμού και το Σάββατο 31 Μαρτίου γονείς
παιδιών του  Νηπιαγωγείου, γονείς παιδιών του Δημοτικού, παι-
διά και δάσκαλοι έβαλαν ένα χέρι και εθελοντικά πρόσφεραν
βοήθεια σε διάφορες δουλειές που έγιναν για τον εξωραϊσμό
των χώρων και όχι μόνο, του Νηπιαγωγείου και του Δημοτικού. 

Αξιέπαινη η προσπάθεια από όλους. Πέρα από τη σαφή αξία
του εθελοντισμού που είναι μια ανιδιοτελής πράξη προσφοράς
και ανθρωπιάς, δηλώνεται και καλλιεργείται η αγάπη προς το
σχολείο ως ένα χώρο  οικείο, συνδεδεμένο με τη χαρά της μά-
θησης. Δηλώνεται και καλλιεργείται το ομαδικό πνεύμα και η
συλλογικότητα και ο σεβασμός σε όλους.

Ευχαριστίες στον κ. Μιχάλη Κρασιά που εξασφάλισε δωρεάν
φυτά, στην κ. Αγγελική Φραντζή που δώρισε τις λαμπάδες κα-
θώς και  στη Σχολική Εφορεία. Θερμές ευχαριστίες και σε
όλους τους εθελοντές.

Μαγιάτικο πανηγύρι και Μέρα γνωριμίας
Στα πλαίσια των εορτασμών για τα δέκα χρόνια ζωής του Δη-

μοτικού Σχολείου «Άγιος Μάρωνας», πραγματοποιήθηκε με επι-
τυχία στους χώρους του στην Ανθούπολη, Μαγιάτικο Πανηγύρι
και Μέρα Γνωριμίας. Δεκάδες μέλη των συνδέσμων γονέων
τόσο του Δημοτικού όσο και του Νηπιαγωγείου, της Σχολικής
Εφορείας Μαρωνιτών, οι Διευθύντριες και το διδασκαλικό προ-
σωπικό, παιδιά και φίλοι του σχολείου, προσέφεραν εθελοντικά
τις υπηρεσίες τους για να στηθεί μια ωραιότατη εκδήλωση,
συνδράμοντας έτσι τα μέγιστα στην προβολή του έργου που
επιτελείται σήμερα στα δύο εκπαιδευτήρια.    

Κατά τη διάρκεια της εκδήλωσης πραγματοποιήθηκαν εκ-
παιδευτικές δραστηριότητες στους χώρους των αιθουσών δι-
δασκαλίας,  τόσο του νηπιαγωγείου όσο και του δημοτικού,
έγινε ενημέρωση για το πρόγραμμα των δύο σχολείων, έκθεση
έργων των μαθητών καθώς και ξενάγηση στους χώρους των
σχολείων. Παρουσιάστηκε επίσης σύντομο καλλιτεχνικό  πρό-
γραμμα στην αίθουσα πολλαπλής χρήσης, ενώ στην εσωτερική
αυλή στήθηκε μικρό παζαράκι. Στο γήπεδο του σχολείου διορ-
γανώθηκε πρωτάθλημα «επτά κάθε ομάδα» και το μεσημέρι
όλοι οι παρευρισκόμενοι απόλαυσαν τα εξαιρετικά σουγλάκια
που ετοιμάστηκαν επί τόπου. 

Οικολογικός Περίπατος Δημοτικού 
Αγίου Μάρωνα στον Κορμακίτη

Το Σάββατο 24 Μαρτίου 2012 , ο Σύνδεσμος Γονέων του Δη-
μοτικού Σχολείου  Αγίου Μάρωνα σε συνεργασία με την Οικολογική
Επιτροπή και το Φωτογραφικό Όμιλο  του σχολείου , διοργάνωσε
οικολογικό περίπατο στον Κορμακίτη.  Μια δραστηριότητα που
καθιερώθηκε και πραγματοποιείται κάθε χρόνο με επιτυχία.  

Η φύση είναι ιδιαίτερα όμορφη αυτή την εποχή και  μικροί
και μεγάλοι χάρηκαν το θέαμα , ιδιαίτερα τις τουλίπες  , το
μοναδικό αυτό θησαυρό της γης του Κορμακίτη. Η περιοχή πα-
ρουσιάζει, όπως  λεν και οι ειδικοί, σημαντικό ενδιαφέρον από
πλευράς φυσικού περιβάλλοντος.

Τα φυσικά οικοσυστήματα  σε γενικές γραμμές δεν έχουν αλ-
λοιωθεί  έτσι μπορεί κανείς  να απολαύσει σπάνια χλωρίδα και
πανίδα. Τα παιδιά χάρηκαν, παρατήρησαν, φωτογράφισαν, εμ-
πνεύστηκαν μα πάνω από όλα σεβάστηκαν. «Πρόσεξε θα πατήσεις
την τουλίπα …», «μην κόβετε αγριολούλουδα…», «ακούστε τα βα-
τράχια…», «να ένα μελισσάκι», «τι λουλούδι είναι αυτό;», «η ανεμώνα
είναι μωβ…», « γιατί η τουλίπα είναι μόνη της εδώ». Η εμπειρία
της επαφής μας με τη φύση, είναι πάντα μια εμπειρία ανανεωτική,
πλούσια σε εντυπώσεις και καινούρια ερεθίσματα.  Το μάθημα της
οικολογίας για μικρούς και μεγάλους αρχίζει από εδώ! Χαρείτε
τη φύση με σεβασμό, για να τη χαρούν και οι επόμενοι περιηγητές!
Αφήστε τη φύση να κάνει το μάθημα, μόνο σοφία και αρμονία έχει
να δείξει!

Διαγωνισμός αφίσας και συνθηματικής φράσης
Στα πλαίσια των εορτασμών για τα δέκα χρόνια ζωής και

δράσης του Δημοτικού Σχολείου Αγίου Μάρωνα έγινε διαγω-
νισμός αφίσας και συνθηματικής φράσης. 

Υποβλήθηκαν συνολικά 16 συμμετοχές. Μετά από ομόφωνη
απόφαση της κριτικής επιτροπής το Α΄ Βραβείο απονέμεται
στη Μαρίλια Διόλα, μαθήτρια της Στ΄ τάξης του Δημοτικού Σχο-
λείου Αγίου Μάρωνα. Το Β΄ Βραβείο μοιράζονται δύο συμμετοχές
της Μόνικας Μιχαήλ μαθήτριας της Ε΄ τάξης, και η συμμετοχή
των Γιάννη Τσιουτσιούκη και Μιχαήλ Φραγκίσκου μαθητές επί-
σης της Ε΄ τάξης του Δημοτικού Σχολείου Αγίου Μάρωνα. Έπαι-
νος συμμετοχής θα δοθεί σε όλους τους συμμετέχοντες. 

Η κριτική επιτροπή έλαβε υπόψη της και σχετική απόφαση,
την πρωτοτυπία τη σχετικότητα με το θέμα του διαγωνισμού,
καθώς και την καταλληλότητα της συνθηματικής φράσης. 

Συγχαρητήρια στους νικητές και ευχαριστίες σε όλους όσους
συμμετείχαν. Η απονομή των βραβείων έγινε κατά τη διάρκεια
της τελικής γιορτής στις 8 Ιουνίου 2012. 

ΓΕΩΡΓΙΑ ΣΚΟΡΔΗ ΣΙΑΜΜΟΥΤΗ

«Η αγκαλιά του σχολείου είναι
ανοικτή για όλους»

ΣΕΙΡΑ ΕΚΔΗΛΩΣΕΩΝ

ΑΠΑΙΤΕIΤΑΙ ΣΥΛΛΟΓΙΚH
ΠΡΟΣΠAΘΕΙΑ ΓΙΑΤI ΤΟ
ΝΕΥΡΑΛΓΙΚO ΤΟYΤΟ
ΚΟΜΜAΤΙ ΤΗΣ ΚΟΙΝOΤΗΤAΣ
ΜΑΣ, ΠΡEΠΕΙ ΝΑ ΕIΝΑΙ
ΠEΡΑΝ ΠΟΛΙΤΙΚΩΝ Ή
ΑΛΛΩΝ ΣΚΟΠΙΜΟΤΗΤΩΝ
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He expressed deep appreciation to the Maronite Community for its contribution 
to the prosperity, development and progress of the Republic of Cyprus

THE SPEAKER OF THE HOUSE, 
YIANNAKIS OMIROU MET THE MARONITES

T
he Speaker of the House,
Mr Yiannakis Omirou, who
attended on Sunday, April
29, 2012 the Divine Liturgy
at the Cathedral of Our Lady
of Graces in Nicosia, prai-

sed, after a meeting with the Maronite
Archbishop Joseph Soueif and the re-
presentative of the Maronite religious
group in the House of Representatives
Mr Anthony Hadjiroussos, the contri-
bution of the Maronite community in
the progress, development and prospe-
rity of the Republic. 

Speaking after the meeting, Mr. Omi-
rou expressed deep appreciation to the
Maronite community, which he said, “is
harmoniously integrated into the rest
of the Cypriot society, which is a com-
munity and a religious group, as called
for in the Constitution, which contri-
butes to the prosperity, development
and progress of the Republic”.

“We have been together for decades
and centuries in harmony, and together

we continue the efforts for a Cyprus
settlement that will finally end the ana-

chronistic Turkish military occupation,
would restore the unity of our country

and will allow all Cypriots, Greek Cy-
priots, Turkish Cypriots and certainly
the religious groups and communities,
Armenians, Latins and Maronites to en-
joy unhindered human rights and fun-
damental freedoms“, said Mr. Omirou.

On his part Archbishop Soueif, ex-
pressed thanks to the Speaker for his
presence the Divine Liturgy, which he
said was a continuation of the celebra-
tion of Easter. He said that in every
Mass, the Maronites pray for peace, re-
conciliation, love and the victory of spi-
ritual and human values   around the
world.

He also said that even a small coun-
try, Cyprus has much to offer in the Eu-
ropean community and in the Middle
East, noting the coexistence of many
cultures and communities on the is-
land.

Later, the Speaker spoke to attendees
at the club house “Kormakitis”.

Maronite Press

H. E. the Maronite Archbi-
shop of Cyprus Youssef Soueif
welcomed to Cyprus the Maronite
Foundation for the Diaspora.

On Sunday, 22 April 2012 a
numerous delegation of the
Maronite Foundation visited
the Maronite villages in the
North in order to honour all
the old people still there – li-
ving stones in the land of th-
eir ancestors. 

The delegation attended Holy
Mass in Kormakitis presided by
H. E. the Maronite Archbishop
of Cyprus. After the Mass, they
visited the church of Archangel
Michael in Asomatos as well as
the church of the Holy Cross in
Karpasha hoping to be able to
visit soon the village of Ayia
Marina. In the afternoon, in a
symbolic gesture, they visited
the parish of Ayia Marina in Ko-
tshatis as well as the Monastery
of Prophet Elias nearby. 

The delegation also visited
the Maronite Archbishopric in
Acropolis where they had the
opportunity to learn about the
historic and iconographical ri-
chness of the Maronite heritage
of Cyprus. Their presence in
Cyprus has strengthened the
bonds of friendship between
the Maronites of Cyprus and
those of Lenanon not only bet-
ween the two countries but al-
so on an international level. 

The Maronite Archbishop of Cyprus H.E.
Youssef Soueif, New Papal Appointee to the
Executive Board of Caritas Internationalis. Pope
Benedict XVI by a decree published on 2nd
May 2012 in the Vatican City, has appointed
The Maronite Archbishop of Cyprus H.E. Yous-
sef Soueif to the Executive Board of Caritas
Internationalis.

Caritas  Internationalis is the Catholic’s Church
confederation of charitable and development
agencies made up of 164 members  working in
almost 200 countries. Given Caritas’ worldwide
presence, international profile and that it acts
in the name of the church, “ it has the task of
following its activity and exercising vigilance in
order that both its humanitarian and charitable
action and the content of the documents that it
disseminates may be in harmony with the Apo-
stolic See and with the church’s magisterium,
and in order that it may be administered with
competence and transparency. Catholic chari-
table activity should not be simple philanthropy,
but a reflection of Christian faith and the obli-
gation to love others as Christ loved”. (Pope Be-
nedict XVI). The Executive Board consists of  7
members.   The Papal appointees are actually
three. Until the next General Assembly they will
be: the Most Reverend Paul Yembuardo Ouédra-
go, Archbishop of Bobo-Dioulasso in Burkina Fa-
so, the Most Reverend Youssef Antoine Soueif,
Maronite Archbishop of Cyprus, and the Most
Reverend Bernard Hebda, Bishop of Gaylord in
the United States.His Excellency gives thanks to
His Holiness Pope Benedict XVI for this new mis-
sion through  which  he will try to witness the
Diaconia of Love, the love of God and of all bro-
thers and sisters. His Excellency took part on
the first meeting of CI after the renewal and the
approval of its Statutes and Internal Rules, which
was held in Rome from 15th till 18th May 2012.

Archbishop Sweif
appointed at Caritas
Internationalis

Delegation of the Maronite Diaspora
visited the Maronite villages
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EMILIA BARTELA
HONOURED BY THE
MARONITE FOUNDATION
On Sunday, April 22, 2012, a large dele-
gation of the Maronite Foundation in Le-
banon, visited Cyprus. In the framework
of their visit to the occupied Maronite
villages, they met with the few heroic
enclaved Maronites. The delegation was
accompanied by H. E. the Maronite Ar-
chbishop of Cyprus Joseph Soueif. In an
emotional atmosphere in Asomatos,
members of the delegation honored Mrs.
Emilia Bartela, the last enclaved person
of the village. The love and respect to
her personality was strongly imprinted
in their expression and actions during
the brief event in her honor.

FIRST ANNUAL BAZAAR
BY THE CATHOLIC
MARONITE YOUTH 
The 1st Annual Love Bazaar organized
by the Cyprus Maronite Catholic Youth,
Sunday, April 8, in the courtyard of the
Church of St. George in Kormakitis en-
ded up very successfully. All proceeds
were allocated to support the Welfare
Association for Persons with Mental
Handicap. The response to the initiative
of the Catholic Youth was truly shoc-
king. At the end of Holy Mass and the
procession that followed, tens of people
gathered at the bazaar stands. In a few
minutes everything was sold. The amo-
unt of money raised was quite respec-
table and the largest that could be ga-
thered under the circumstances.

TONIS SOLOMOU IN 
AN OFFICIAL DINNER
IN GERMANY
Τhe recent participation of Cyprus in the
European Week, held in the city of Paderborn,
Germany, from 3 to May 6, 2012 was also very
important for the Maronite community. The
country was represented by the Maronite folk
musician Tony Solomou, who, in addition to
his successful participation in the artistic per-
formance of the event, was also invited to
play music at the official dinner hosted by
the organizers for the representatives of the
thirty participating countries. Honourable
guest at the dinner was the former president
of Poland and President of the European Par-
liament Mr. Jerzy Buzek, who enjoyed the Cy-
priot and Maronite folk music and songs. 

CHRIS KOUMETTOU 
MEETS CYPRIOT MINISTERS
IN LIBYA
Three Cypriot ministers, who were on
an official visit to Libya, were welcomed
recently by Mr. Chris Koumettou, Execu-
tive Director of a Cypriot entity in Tripoli,
Libya. Minister of Foreign Affairs Mrs Erato
Kozakou Marcoullis, Minister of Commer-
ce, Natural Resources and Tourism Mr Ne-
oclis Sylikiotis and Health Minister Mr.
Malas, had a meeting with Mr. Koumettou
and his colleagues as part of their contacts
with Cypriot businessmen operating in Li-
bya.During the meeting they exchanged
views on several issues, primarily econo-
mic. Mr. Koumettou thanked the three mi-
nisters for the meeting and offered them
special gifts on behalf of the company.



ΦΩΤΟΡΕΠΟΡΤΑΖΟ ΤΥΠΟΣ ΤΩΝ ΜΑΡΩΝΙΤΩΝ16

ΓΕΝΙΚΗ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗ ΤΟΥ ΠΟΛΙΤΙΣΤΙΚΟΥ ΟΜΙΛΟΥ ΑΣΩΜΑΤΟΥ

90 μέλη εξέλεξαν νέο Συμβούλιο

Σ
την παρουσία 90 περίπου μελών πραγματοποιήθηκε
στις 5 Μαίου 2012 η Γενική Συνέλευση του Πολιτιστικού
Ομίλου Ασωμάτου «Αρχάγγελος Μιχαήλ». Κατά τη Συνέ-
λευση ο Πρόεδρος του Ομίλου κ. Ανδρέας Φραντζιάς πα-
ρουσίασε τον απολογισμό του απερχόμενου ΔΣ. Αφού
αναφέρθηκε εκτεταμένα στις διάφορες δραστηριότητες

του ομίλου στη χρονιά που πέρασε, ο κύριος Φραντζιάς στάθηκε ιδι-
αίτερα σε τρία βασικά σημεία: Πρώτον στις προσπάθειες που έγιναν
για την επιστροφή στον Ασώματο, δεύτερον στο αξιοθαύμαστο, όπως
το χαρακτήρισε, έργο που επιτέλεσαν οι νέοι του Ομίλου και τρίτο
στο γεγονός της ανύπαρκτης σχεδόν συνεργασίας του Ομίλου με το
σωματείο της ΕΝ Ασωμάτου και το Κοινοτικό Συμβούλιο Ασωμάτου. 

Ακολούθως ο κύριος Φραντζιάς αναφέρθηκε στις προγραμματι-
σμένες εκδηλώσεις και πρωτοβουλίες με τις οποίες θα ασχοληθεί το
νέο Διοικητικό Συμβούλιο στην νέα χρονιά, όπως το Βιβλίο-Λεύκωμα
για το χωριό, την εξασφάλιση γης για ανέγερση Πολιτιστικού Κέντρου
του χωριού, την εκδήλωση για τις καλογριές, την έκθεση ζωγραφικής
και χειροτεχνίας, τις πολιτικές συναντήσεις κ.α..

Ο κύριος Φραντζιάς αναφέρθηκε τέλος στον επιτυχημένο θεσμό του
9μελούς Συμβουλευτικού Σώματος που καθιέρωσε ο Όμιλος, πέραν του
Διοικητικού Συμβουλίου, το οποίο και ευχαρίστησε για τη στήριξη που
του έδωσε σε όλες τις κρίσιμες αποφάσεις του.

Ακολούθως ο κύριος Ριχάρδος Λιάτσος ανάλυσε τα οικονομικά πε-
πραγμένα του Ομίλου τα οποία ετοίμασαν αφιλοκερδώς οι εγκεκριμένοι

λογιστές και μέλη  του Ομίλου, Γιώργος Τσιράκης και Αντώνης Μελάς.
Εγκρίθηκε επίσης η δημιουργία τριών άλλων ομάδων στον Όμιλο,

εθελοντισμού, τύπου και ενημέρωσης και εκδηλώσεων.

Νέο Διοικητικό Συμβούλιο 
Προεδρεύοντος του κυρίου Ιωσήφ Παχίτα, ψηφίστηκε στη συνέχεια

από την ολομέλεια, αλλαγή κάποιων άρθρων του καταστατικού
και ακολούθως έγινε εκλογή του νέου Διοικητικού Συμβουλίου
του Ομίλου, το οποίο απαρτίζεται από τους: Ανδρέα Φραντζιά, Ιω-

σήφ Χ’’ Ιωσήφ, Έλλη Λιάτσου, Αντώνη Α. Λιάτσου, Γιώργο Τσιράκη,
Αντώνη Χ’’ Ζωρζή, Ιωσήφ Τσιράκης, Μαρία Μιχαήλ, Μάριος Σο-
λωμού, Άννα Παχίτα, Αθηνά Αναστασίου, Ριχάρδος Λιάτσος και
Αβραάμ Χ’’ Ιωσήφ. Αναπληρωματικά μέλη η Καρμέλλα Αντωνίου
και ο Γιώργος Χ’’ Τζιοβάννης.

ΤΟΥ 
ΜΙΧΑΛΗ ΣΚΟΥΛΛΟΥ

ΑΡΘΡΟ

Eυρωπαϊκό Συνέδριο Φοιτητών 
στη Ρώμη: μια μοναδική εμπειρία

Σ
το Ευρωπαϊκό Συνέδριο φοιτητών που
έλαβε χώρα στη Ρώμη της Ιταλίας την 28η
Απριλίου μέχρι την 1η Μαΐου, είχαμε την
ευκαιρία να εκπροσωπήσουμε τη Κύπρο
και παράλληλα  να παρουσιάσουμε και
να προβάλουμε το έργο της Καθολικής-

Μαρωνιτικής Εκκλησίας στην Κύπρο. Θέμα του συ-
νεδρίου ήταν «Η συμβολή των φοιτητών για τη δη-
μιουργία ενός νέου ουμανισμού». Το συνέδριο πραγ-
ματοποιήθηκε στον πανεπιστημιακό χώρο του Tor
Vergata και σε αυτό συμμετείχαν 600 περίπου φοι-
τητές από 40 διαφορετικές χώρες.

Φτάνοντας στο Πανεπιστήμιο του Tor Vergata στις
26 Μαΐου, δηλαδή δύο μέρες πριν την έναρξη του
συνεδρίου, είχαμε τη δυνατότητα να περπατήσουμε
και να γνωρίσουμε τη Ρώμη. Εκμεταλλευτήκαμε πλή-
ρως τον ελεύθερο μας χρόνο και επισκεφθήκαμε
αξιοθέατα, πλατείες, μουσεία και εκκλησίες της Ρώ-
μης. Συνειδητοποιήσαμε εν τέλει ότι η Ρώμη αποτελεί

αναμφισβήτη-
τα το κέντρο
του Καθολικι-
σμού και ση-
μαντικό κομμά-

τι του παγκόσμιου πολιτισμού και της παγκόσμιας
ιστορίας. Ολόκληρη η Ρώμη μπορεί κάλλιστα να χα-
ρακτηριστεί σαν ένα επιβλητικό, υπερμέγεθες μου-
σείο. Κάθε γωνιά της αναδεικνύει έμπρακτα τον
πλούσιο πολιτισμό της και την προαναφερθείσα
ιστορική της μοναδικότητα.

Το συνέδριο ξεκίνησε το απόγευμα του Σαββάτου,
28 Απριλίου με μια εναρκτήρια τελετή. Στη διάρκεια
της τελετής έγινε αναφορά στις συμμετέχουσες χώρες
και παρουσίαση της καθεμιάς από τους εκπροσώπους
τους. Επίσης, έγινε μια εισαγωγή από τους Ιταλούς
διοργανωτές του συνεδρίου ενώ τέθηκαν θέματα και
προβληματισμοί που θα μας απασχολούσαν στη συ-
νέχεια του συνεδρίου.

Το επόμενο πρωινό, έμελλε να ζήσουμε κάτι το
ανεπανάληπτο. Η μέρα μας ξεκίνησε από νωρίς, αφού
θα παρευρισκόμασταν στη Θεία Λειτουργία την οποία
θα τελούσε ο Πάπας Βενέδικτος 16ος, στη Βασιλική
του Αγίου Πέτρου. Με τη συμμετοχή μας στο συνέδριο,
είχαμε παράλληλα το δικαίωμα να παρακολουθήσουμε

τη Θεία Λειτουργία εντός της Βασιλικής, γεγονός ιδι-
αίτερα σημαντικό. Κατά τη συγκεκριμένη Θεία Λει-
τουργία, της 4ης Κυριακής του Πάσχα, πραγματοποι-
ήθηκε και χειροτονία ιερέων από τον Ποντίφικα. Με-
γάλη εντύπωση μας έκαναν τα δρακόντεια μέτρα
ασφαλείας και ο αυστηρός έλεγχος πριν την είσοδο
μας στη Βασιλική. Την ίδια ώρα,  άριστη ήταν και η
οργάνωση της Λειτουργίας καθώς και εξαίσιες οι με-
λωδίες και οι ψαλμοί από τις τρεις χορωδίες που βρί-
σκονταν στο χώρο. Τη λειτουργία παρακολούθησαν

15,000 άνθρωποι  εντός της Βασιλικής ενώ άλλοι
τόσοι βρίσκονταν έξω, στην Πλατεία του Αγίου Πέτρου,
όπου παρακολουθούσαν τη Θεία Λειτουργία από γι-
γαντοοθόνες. Αμέσως μετά το τέλος της Θείας Λει-
τουργίας, βγαίνοντας από τη Βασιλική, αντικρίσαμε
ένα υπερθέαμα. Μια λαοθάλασσα ανυπομονούσε να
ακούσει την ομιλία του Ποντίφικα και να πάρει την
ευλογία του. Ακολούθησε ένα ελεύθερο απόγευμα πε-
ριήγησης στη Ρώμη.

Η Δευτέρα ήταν αφιερωμένη σε συζητήσεις και αν-

ταλλαγή απόψεων μεταξύ των συνέδρων, για τα θέματα
του συνεδρίου. Χωριστήκαμε σε τρεις ομάδες ανάλογα
με τη γλώσσα επικοινωνίας. Στις ομάδες αυτές ανα-
λύσαμε διάφορα χριστιανικά κείμενα και τα συνδυά-
σαμε με γεγονότα της σημερινής εποχής. Επίσης,
ασχοληθήκαμε με τη σχέση Εκκλησίας και φοιτητών
και με τον τρόπο με τον οποίο η τεχνολογία μπορεί
να επηρεάσει τη σχέση αυτή. Οι εκπρόσωποι κάθε
χώρας παρουσίασαν τον τρόπο με τον οποίο συμ-
μετέχουν στα εκκλησιαστικά δρώμενα της χώρας
τους και μας εξέφρασαν τους προβληματισμούς και
τις ανησυχίες τους για το μέλλον. Εμείς με τη σειρά
μας παρουσιάσαμε τις ιδιαιτερότητες που διακατέ-
χουν την Καθολική κοινότητα και το ρόλο που δια-
δραματίζει η Μαρωνιτική Εκκλησία στην Κύπρο,
σήμερα. Αναφέραμε πόσο σημαντική είναι μια ισχυ-
ρή εκκλησιαστική παρουσία, που να μπορεί να αν-
ταπεξέλθει στις δύσκολες καταστάσεις που επικρα-
τούν στο νησί. Με το πέρας του συνεδρίου αντιλη-
φθήκαμε ότι οι προβληματισμοί των καθολικών
νέων συμπίπτουν σε μεγάλο βαθμό και παράλληλα
διαπιστώσαμε την ανάγκη, οι νέοι να έρθουν πιο
κοντά στην εκκλησία, γεγονός που θα επιφέρει μια
νέα ελπίδα για ένα καλύτερο μέλλον.

Το απόγευμα πραγματοποιήθηκε συγκέντρωση
στην Εκκλησία του Αγίου Θωμά όπου ξεκίνησε μια
μεγάλη λαμπαδηφορία με ψαλμούς και ύμνους. Η
λαμπαδηφορία τερματίστηκε σε ένα μνημείο αφιε-
ρωμένο στον Πάπα Ιωάννη Παύλο Β΄. Εκεί ακολού-
θησε μια εκδήλωση αφιερωμένη στον ίδιο κατά την
οποία έγινε έντονη αναφορά στην ιδιαίτερη σχέση
του με τους νέους. Το κλίμα που επικρατούσε ήταν
εορταστικό. Η εκδήλωση ολοκληρώθηκε με χορούς
και τραγούδια. Το συνέδριο έληξε την επόμενη μέρα
με μια σύντομη ομιλία από τους διοργανωτές και μια
μικρή προσευχή.

Με την επιστροφή μας στην Κύπρο, αντιληφθήκαμε
πόσο τυχεροί ήμασταν που συμμετείχαμε στο συνέ-
δριο. Η εμπειρία ήταν πραγματικά μοναδική και σί-
γουρα θα μας μείνει αξέχαστη. Μας διακατείχε αμ-
φότερους ένα βαθύ αίσθημα πίστης και πνευματικό-
τητας και την ίδια ώρα η αντίληψη ότι η πίστη δεν
κάνει διακρίσεις ανάμεσα σε εθνικότητες, κουλτούρες
και χρώματα.

ΤΩΝ 
ΣΑΒΒΑ ΕΥΑΓΓΕΛΙΔΗ
ΜΙΧΑΛΗ ΜΟΥΣΑ
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O ANΘΡΩΠΟΣ ΜΕ ΤΗΝ ΕΠΙΒΛΗΤΙΚΗ ΦΥΣΙΟΓΝΩΜΙΑ

Έφυγε ο Μιχαλάκης Φράγκος
O Nίκος Αναστασιάδης στον επικήδειο λόγο τον χαρακτήρισε 
ως άνθρωπο με Α κεφαλαίο

Τ
ο τελευταίο αντίο είπαν την Κυ-
ριακή 13 Μαίου 2012 εκατοντάδες
συγγενείς και φίλοι, στον αείμνη-
στο Μιχαλάκη Φράγκου ο οποίος
απεβίωσε σε ηλικία 83 χρονών τα
ξημερώματα της προηγούμενης

μέρας. Στην κατάμεστη από κόσμο εκκλησία
της Παναγίας των Χαρίτων Μαρωνιτών στη
Λευκωσία, στην παρουσία του Υπουργού Άμυ-
νας της Κυβέρνησης Δημήτρη Ηλιάδη, του
Προέδρου Νίκου Αναστασιάδη και σύσσωμης
της λοιπής ηγεσίας του ΔΗΣΥ, του αντιπρο-
έδρου του ΔΗΚΟ Νικόλα Παπαδόπουλου και
πολλών άλλων βουλευτών και επισήμων, ο
Μιχαλάκης Φράγκος, ο επιφανής παράγον-
τας των Μαρωνιτών, αποχαιρέτησε σήμερα
την κοινότητα που τόσο αγάπησε αφήνοντας
όμως απραγματοποίητο το όνειρο του για
επιστροφή στα άγια χώματα του χωριού του,
της Αγίας Μαρίνας.

Τον νεκρό αποχαιρέτησαν εκ μέρους της
οικογένειας του ο εγγονός του Μάριος Αν-
τωνίου, εκ μέρους των συγχωριανών του ο
Αβραάμ Γεωργίου Πεκρής, εκ μέρους του

Φιλοαστυνομικού Συνδέσμου ο Γενικός
Γραμματέας του και τέλος ο στενός του φί-
λος Δημήτρης Ζορπάς.

Τον επικήδειο ανέγνωσε ο Πρόεδρος του
Δημοκρατικού Συναγερμού Νίκος Αναστα-
σιάδης ο οποίος εκφράστηκε με τα καλύτερα
λόγια για τον «αξέχαστο του φίλο» όπως
αποκάλεσε τον αείμνηστο Μιχαλάκη Φράγκο.
Αναφέρθηκε στην σημαντική του προσφορά
στην κυπριακή κοινωνία γενικότερα, κάνο-
ντας ειδικές αναφορές στα χρόνια που ο Μι-
χαλάκης Φράγκος υπηρετούσε στις τάξεις
της Αστυνομικής Δύναμης Κύπρου και στην
περίοδο του πραξικοπήματος όταν φυλακί-
στηκε από τους πραξικοπηματίες. Απευθυ-
νόμενος στη σύζυγο του αποβιώσαντος Λίζα,
στις δύο του θυγατέρες Μαρίνα και Μάρω
και στον γιο του Φραγκίσκο, στενό συνερ-
γάτη του στην παράταξη του ΔΗΣΥ, ο Νίκος
Αναστασιάδης είπε πως πρέπει να αισθά-
νονται περήφανοι για τον πατέρα τους, για
τα ιδανικά και τις αρχές με τα οποία τους
ανέθρεψε και για την αστείρευτη αγάπη προς
την πατρίδα την οποία τους μετέδωσε.   

ΑΠΕΒΙΩΣΑΝ

l Απεβίωσε στις 8 Μαρτίου 2012, στη Λευκωσία, η Μαρίνα
Χαννή (Σιουπλού) από τον Κορμακίτη. Η κυρία Μαρίνα
ήταν 97 χρονών και οι παλαιότεροι τη θυμούνται προπο-
λεμικά, πάντα χαμογελαστή, με το βαν της γεμάτο πρα-
μάτειες να περιφέρεται σε όλα τα Μαρωνίτικα και όχι
μόνο χωριά, και να εξυπηρετεί τις ανάγκες της τότε φτωχής
πελατείας της. 

l Σε ηλικία 80 ετών, απεβίωσε στις 21 Μαρτίου 2012 στην
Αυστραλία όπου ζούσε με την οικογένεια της η Μαίρη
Ηλία Σάρρου (Ζωνιά) από τον Κορμακίτη. Η αείμνηστη κη-
δεύτηκε στην Αυστραλία όπου έζησε το μεγαλύτερο μέρος
της ζωής της.

l Απεβίωσε, την Κυριακή 25η Μαρτίου
2012 στην Αγγλία όπου διέμενε, η
Κλαίρη Ηλία Σκούλλου, σε ηλικία 74
ετών. Η σωρός της μεταφέρθηκε στην
Κύπρο και η κηδεία της τελέστηκε την
Τετάρτη 4 Απριλίου από τον Ιερό Ναό
Αγίου Μάρωνα στην Ανθούπολη.

l Απεβίωσε στις 10 Απριλίου 2012 η Κατίνα Ιωσήφ Τσου-
τσούκη (Γιουσούφενα) από τον Κορμακίτη. Η κηδεία
της έγινε την επομένη του θανάτου της από τον Ιερό Ναό
Αγίου Μάρωνα στην Ανθούπολη

l Απεβίωσε στις 30 Μαίου 2012 σε ηλικία 94 ετών και τά-
φηκε στο χωριό της τον Κορμακίτη, η εγκλωβισμένη Σου-
σάννα Κουμέττου Φοραδάρη από τον Κορμακίτη. Η αεί-
μνηστη μαζί με τον σύζυγο της ο οποίος απεβίωσε μερικά
χρόνια προηγουμένως, είχε παραμείνει εγκλωβισμένη
στον Κορμακίτη από το 1974 μέχρι σήμερα.   

Πραγματοποιήθηκε η
Γενική Συνέλευση της
Ένωσης Νέων Ασωμάτου

Σύμφωνα με το Καταστατικό της Ένωσης Νέων Ασω-
μάτου η Τακτική Γενική Συνέλευση των μελών έγινε
την Παρασκευή 11 Μαΐου 2012. Η Συνέλευση, εκτός των
συνηθισμένων εργασιών, περιλάμβανε και την εκλογή
νέου Διοικητικού Συμβουλίου του οποίου η θητεία
είναι διετής. 

Της Συνέλευσης προέδρευσε με ομόφωνη απόφαση
των μελών ο δικαστής κ. Αντώνης Λιάτσος με βοηθό
του τον κ. Ανέστη Κλεάνθους. 

Ο Πρόεδρος της ΕΝΑ κ. Γιάννης Κοντός ανέλυσε τα
πεπραγμένα και την όλη δράση του σωματείου για τα
δύο τελευταία χρόνια και ευχαρίστησε όλα τα μέλη
του απερχόμενου Διοικητικού Συμβουλίου για την αγα-

στή συνεργασία τους αλλά και όλα
τα μέλη για την στήριξη τους στο
πολυδιάστατο έργο που επιτελεί
το ιστορικό σωματείο του Ασω-
μάτου. Ευχαρίστησε επίσης όλους
όσους φίλους και υποστηρικτές
στήριξαν οικονομικά ή με οποι-
ονδήποτε τρόπο τις πρωτοβουλίες

της Ένωσης που βασικό στόχο
έχουν την διατήρηση της ενότητας

μεταξύ των κατοίκων του χωριού και
την ενδυνάμωση της ελπίδας και επιθυ-

μίας για επιστροφή και επανεγκατάσταση
στον Ασώματο. Αναφέρθηκε επίσης στις πρωτοβουλίες
που αναλαμβάνονται από κοινού με το Κοινοτικό Συμ-
βούλιο και την Εκκλησιαστική Επιτροπή του χωριού
μας και ευχαρίστησε τα δύο συμβούλια για την συνει-
σφορά και συνεργασία τους.

Ο Ταμίας κ. Μιχάλης Χατζήμιχαηλ παρουσίασε την
οικονομική κατάσταση του σωματείου και ευχαρίστη-
σε τον Ελεγκτή κ. Μάριο Χατζηχάννα για την αφιλο-
κερδή προσφορά του προς την ΕΝΑ.

Κατά την συζήτηση που ακολούθησε έγιναν εισηγή-
σεις για την εξασφάλιση ιδιόκτητης στέγης για το σω-
ματείο και τις Αρχές του χωριού, για την ετοιμασία
της ποδοσφαιρικής ομάδας για τη νέα ποδοσφαιρική
χρονιά , για τον οικονομικό προϋπολογισμό των δύο
επόμενων ετών, για την τροποποίηση και βελτίωση
του Καταστατικού, για τον προγραμματισμό εκδηλώ-
σεων και άλλα.

Στη συνέχεια υποβλήθηκαν υποψηφιότητες για εκλο-
γή Διοικητικού Συμβουλίου. Το νέο Συμβούλιο που
εκλέγηκε συνεδρίασε στις 18 Μαΐου και καταρτίστηκε
σε σώμα  ως ακολούθως: Γιάννης Κοντός (Πρόεδρος),
Τζιοβάννης Καράχαννας (Γραμματέας),

Μιχάλης Χατζήμιχαηλ (Ταμίας), Αντρέας Ορφανού,
Ιάκωβος Κοντός, Μισιέλ Μαλτέζος (Εφορεία εκδηλώ-
σεων), Μάριος Χατζηζωρζής, Τζιόζεφ Πελεκάνος, Αν-
τώνης Φραντζιάς (Εφορεία Αθλητισμού).

ΒΙΒΛΙΟ ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΠΙΣΚΕΨΗ ΤΟΥ ΠΑΠΑ ΣΤΗΝ ΚΥΠΡΟ

Από Ιστορικό - Πολιτιστικό Ίδρυμα
Μαρωνιτών Κύπρου

Με την ευκαιρία της συμπλήρωσης 2 χρό-
νων από την ιστορική επίσκεψη του Αγίου
Πατέρα στην Κύπρο, το Ιστορικό – Πολιτιστι-
κό Ιδρυμα Μαρωνιτών Κύπρου προχώρησε
στην έκδοση πολυτελούς βιβλίου - φωτογρα-
φικού άλπουμ, 150 περίπου σελίδων, το οποίο
καλύπτει την επίσκεψη βήμα προς βήμα, από
την άφιξη του Πάπα μέχρι και την αναχώρηση
του. Σ’ αυτό φιλοξενούνται όλες οι ομιλίες
που εκφωνήθηκαν στη διάρκεια της επίσκε-
ψης, συνοδευόμενες από ένα πολύ πλούσιο
φωτογραφικό υλικό. Σε ξεχωριστό κεφάλαιο
περιγράφεται η ιστορική πορεία της Εκκλη-
σίας, το Σχίσμα και οι προσπάθειες που κα-
ταβάλλονται έκτοτε για την Επανασύνδεση
της Εκκλησίας. Τέλος, γίνεται ιστορική ανα-
φορά στη πορεία της Μαρωνιτικής κοινότη-
τας, όπως αυτή πηγάζει μέσα από αξιόπιστες

πηγές και περιγράφεται η σημερινή κατάστα-
ση των 4 χωριών από της ιδρύσεως τους μέχρι
και σήμερα.

Το βιβλίο - άλπουμ, που συνίσταται να βρί-
σκεται στο κάθε Mαρωνιτικό σπίτι, μπορείτε
να το εξασφαλίσετε από την εφημερίδα μας,
τον εκδοτικό οίκο, ή απευθείας από τον συγ-
γραφέα. Μαζί με το βιβλίο θα προσφέρεται
δώρο και σχετιζόμενο με την Επίσκεψη, DVD.

Επικοινωνία για παραγγελία και εξασφά-
λιση του βιβλίου:

Εκδοτικός Οίκος Powerpublishing, Διεύ-
θυνση: Κυριάκου Μάτση 1, 6ος όροφος, 1082
Λευκωσία. Τηλ. 22767921.  

Συγγραφέας: Δρ Ιωσήφ Μουτήρης, Διεύ-
θυνση: Παλλάδος 4Α, 1095, Λευκωσία. Τηλ.
99452233.

Ηλεκτρονική διεύθυνση: moutiris@hotmail.com.

MNHMΟΣΥΝΟ
Τελείται το Σάββατο 16 Ιουνίου 2012,

στις 6.30 μ.μ. από τον Ιερό Ναό Αγίου

Σιάρπελ στη Λεμεσό, το δεύτερο

ετήσιο μνημόσυνο του αείμνηστου

ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΧΑΤΖΗΚΩΝΣΤΑΝΤΗ

από τον Κορμακίτη

Καλούνται όλοι όσοι τιμούν την μνήμη
του όπως παραστούν 
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ΤΟΥ
ΑΡΝΟΛΝΤ ΕΝKΛΑΑΡ

Α
πό τον 12ον αιώνα οι πρώτοι Μαρωνίτες έφτασαν στην
Κύπρο, προσκαλεσμένοι από τους φράγκους βασιλιάδες
και κάποιοι ανάμεσα τους εγκαταστάθηκαν στο χωριό
Κορμακίτη. Το ήδη υφιστάμενο χωριό με το όνομα Κορ-
μακίτης κοντά στο γνωστό ακρωτήρι ήταν πολύ παλαιό
και ίσως κατάγεται από την αρχαϊκή περίοδο (9ον-6ον

αιώνα π.Χ.). Ο Έλληνας γεωγράφος Στράβωνας (58 π.Χ.-25 μ.Χ) ανα-
φέρει το ακρωτήρι ως ‘η Κρομμύου άκρα’ και ο Κλαύδιος Πτολεμαίος
(90-168 μ.Χ.) το αποκαλεί ‘η Κρομμύων άκρα’. Ο φιλόλογος Κυριάκος
Χατζηιωάννη νομίζει ότι πήρε το όνομα από κάποιο κάτοικο του
ακρωτηρίου. Όμως ήδη στα αρχαία ελληνικά η λέξη ‘κρόμμυον’ ση-
μαίνει ‘κρεμμύδι’ και, όπως πολλά άλλα τοπωνυμία, η ονομασία ‘
Κορμακίτης’ κατάγεται από όνομα φυτού: ‘ακρωτήρι του κρεμμυδιού
(ή των κρεμμυδιών)’. Το αρχαίο γεωγραφικό έργο ο Σταδιασμός μιλάει
για το ‘Κρομμυακόν’ ακρωτήρι και από αυτό τον τύπο ο χώρος πήρε
το επίθετο ‘Κρομμυακίτης’, που μεταγενέστερα έγινε επίσης η ονομασία
του χωριού (όπως παραδείγματος χάριν Αστρομερίτης και Λιμνίτης). 

Στο έτος 50 μ.Χ. οι απόστολοι Βαρνάβας και Μάρκος έκαναν τη
δεύτερη αποστολική περιοδεία τους στην Κύπρο και έφτασαν στην
βόρεια-δυτική άκρη όπου αποβιβάστηκαν στο χωριό που λέγεται
‘Κρομμυακίτης’ (Απόκρ. Πράξεις του Αποστόλου Βαρνάβα). Στον Κρομ-
μυακίτη οι Βαρνάβας και Μάρκος συνάντησαν δύο ιερόδουλους, τον
Αρίστωνα και τον Τίμωνα, από τους οποίους και φιλοξενήθηκαν. Οι
δυο αυτοί άντρες, που χαρακτηρίζονται ως «ιερόδουλοι», ήταν προ-
φανώς υπηρέτες σε κάποιο ιερό το οποίον ίσως υφίστατο στην περιοχή
του ακρωτηρίου Κορμακίτης. Φαίνεται, λοιπόν, ότι ο Βαρνάβας δεν
έχασε την ευκαιρία να προσηλυτίσει τους δύο ιερόδουλους στο Χρι-
στιανισμό. Ο ένας από τους δυο, ο Τίμων, ήταν και άρρωστος αλλά
σύντομα θεραπεύθηκε (πιθανώς από τον Βαρνάβα), οπότε κι ακολού-
θησε τους δυο κήρυκες της νέας θρησκείας. ‘Έτσι, από τον Κρομμυα-
κίτη οι Βαρνάβας και Μάρκος (ακολουθούμενοι από τον Τίμωνα) ξε-
κίνησαν τη νέα τους οδοιπορία στην Κύπρο με πρώτο σταθμό την
πλησιέστερη μεγάλη πόλη που ήταν η Λάπηθος. 

Το όνομα μεταμορφώνεται σε ‘Κορμυακίτης’ που συναντάται στο
‘Βίος και Πολιτεία του οσίου πατρός Ηρακλείδου’. Από αυτόν τον
τύπο προήλθε το σημερινό τοπωνύμιο: Κορμυακίτης > Κορμακίτης
(με αποβολή του υ από το ισχυρότερο του α) > Κορματσίτης.

Δηλαδή το όνομα Κορμακίτης δεν έχει σχέση με το χωριό Κουρ

στο Λίβανο. Η λαϊκή αυτή παράδοση πιθανό κατασκευάστηκε από
Λιβανέζους ιερείς στον 19ον αιώνα για να τονίζουν τις σχέσεις ανάμεσα
στους Μαρωνίτες της Κύπρου και του Λιβάνου, αλλά δεν έχει σοβαρή
ιστορική βάση. Ούτε κατάγεται το όνομα από μία παλαιά πόλη Κόρμια
η Κέρμια, όπως ισχυριζόταν ο Στέφανος Λουζινιάν και επανέλαβε ο
Αρχιμανδρίτης Κυπριανός, επειδή πόλη με τέτοιο όνομα ουδέποτε
αναφέρθηκε από τους αρχαίους συγγραφείς αλλά προέρχεται απλώς
από τη φαντασία του Λουζινιάν. 

Η πράξεις των αποστόλων Βαρνάβας και Μάρκος μπορεί να μην
είναι αξιόπιστες θεολογικά (γι’αυτό αποκαλούνται Απόκρυφοι Πράξεις)
και να έχουν γραφτεί σε μεταγενέστερη περίοδο, αλλά δεν υπάρχει
λόγος να αμφιβάλλουμε την ιστορική αξιοπιστία της περιγραφής των
τόπων στους οποίους αναφέρει ο συγγραφέας. Εκείνος διηγείται πως
έπλευσαν στην Κύπρο, αποβιβάστηκαν στον Κρομμυακίτη, και μετά
επανέλαβαν τον πλου τους προς την επόμενη πόλη η Λάπηθος. Η πε-
ριγραφή υποδηλώνει ότι τότε ο Κορμακίτης τοποθετούνταν στην
βόρεια παραλία και είχε λιμάνι, αντίθετα με το σημερινό Κορμακίτη
που βρίσκεται πιο μέσα, αόρατος από την θάλασσα. Άρα που είναι
η τοποθεσία του παλαιού Κορμακίτη;

Υπάρχουν μόνο δύο τόποι που είναι κατάλληλοι για το λιμάνι του
παλαιού Κορμακίτη: στον Κόρνο και στο Λιμνιωνούι, λίγο πιο δυτικά
από τον Κόρνο. Στην κλητή λίγο πιο πάνω από το Λιμνιωνούι, στην
τοποθεσία ‘Γαλάλα’, βρίσκονται τα ερείπια οικισμού που ταιριάζει
με τα αναφερθέντα στοιχεία. Ο σημερινός επισκέπτης στην τοποθεσία
θα βρει σωρούς πέτρες και αν ψάξει καλά μπορεί να παρατηρήσει
θεμέλια μεγαλύτερου οικοδομήματος, μια γωνιά, τεμάχια μαρμάρου
κτλ. Πρόκειται για παλαιοχριστιανική βασιλική που περιγράφεται
στον επίσημο κατάλογο διατηρητέων και αυτό το γεγονός δείχνει
πως ήταν σημαντικό χωριό και κατά την γνώμη μου πρέπει να το ταυ-
τίζουμε με τον παλαιό Κορμακίτη. 

Κατά τον Α. Φραγκίσκου η εκκλησία ήταν αφιερωμένη στην Πα-
ναγία, και νομίζω δεν θα είναι τυχαίως ότι η πιο παλαιά εκκλησία
του νέου Κορμακίτη είναι επίσης αφιερωμένη στην Παναγία. Θέλω
εδώ να μοιραστώ μαζί σας μια ιδέα που είχα ήδη πολύ καιρό: Μή-
πως το τοπωνύμιο Γαλάλα προέρχεται από το παρατσούκλι της
γαλακτοτροφούσας Παναγίας που προσκυνούνταν εκεί στην πα-
λαιοχριστιανική βασιλική;

Στην τοποθεσία της Γαλάλας δεν φαίνονται πια ίχνη σπιτιών αλλά

υπάρχει ένα χοντρό ελαιόδεντρο που πρέπει να έχει φυτευτεί πριν
μερικούς αιώνες. Κατά την παράδοση που άκουσα στον Κορμακίτη
κοντά βρίσκεται μια πηγή που παρείχε νερό στο χωριό. Δεν ξέρουμε
τίποτα συγκεκριμένο για την ιστορία και την παρακμή του τόπου
αυτού, αλλά μπορούμε να υποθέσουμε γενικά τι συνέβαινε. Στην
εποχή των αποστόλων Βαρνάβα και Μάρκου υπήρχε στο Κορμακίτη
ένας ειδωλολατρικός ναός, όπου δούλευαν οι ιερόδουλοι Αρίστων
και Τίμων. Στον 4ον αιώνα όταν ο Χριστιανισμός ανακηρύχτηκε επί-
σημη θρησκεία της αυτοκρατορίας, παντού ανεγείροντο καινούργιες
εκκλησίες και πιθανό η βασιλική της Γαλάλας χρονολογείται σ’αυτή
την εποχή. Ξέρουμε ότι στον 7ον αιώνα και μετά η Κύπρος υπόφερε
από καταστροφικές επιδρομές των Σαρακηνών, δηλαδή Άραβες πει-
ρατές, και σ’ αυτή την εποχή πολλά κυπριακά χωριά μεταφέρθηκαν
στα εσωτερικά, για να μην πέσουν θύμα των επιδρομών τόσο εύκολα.
Υποθέτω πως ο παλαιός Κορμακίτης και η βασιλική της Γαλάλας κα-
ταστράφηκαν από τους Σαρακηνούς, και πως οι επιζώντες ίδρυσαν
καινούργιο χωριό πίσω από τα βουνά, όπου οι καταδρομείς δεν μπο-
ρούσαν να τους δουν. Και έχτισαν στην νέα τοποθεσία μια μικρή εκ-
κλησία αφιερωμένη στην Παναγία, όπως στο παλαιό χωριό. Ο παλαιός
Κορμακίτης στην εποχή που χτίστηκε η μεγάλη βασιλική θα έπρεπε
να ήταν μεγάλο και πλούσιο χωριό, ενώ η μικρή καινούργια εκκλησία
της Παναγίας στο σημερινό Κορμακίτη δείχνει πως η κοινότητα που
την ανέγειρε ήταν μικρή και φτωχή.

Όπως έμαθα από τον δάσκαλο-ιερέα Α. Φραγκίσκου, το πρώτο
(νέο) χωριό Κορμακίτης βρισκόταν κοντά στην εκκλησία της Παναγίας
και μόνο σε μεταγενέστερη φάση, το κέντρο μεταφέρθηκε στην ση-
μερινή τοποθεσία κοντά στην εκκλησία του Αγίου Γεωργίου (‘των Κα-
λόγραιων’). Μερικές εκατοντάδες μέτρα πιο δυτικά από την Παναγία,
κοντά στον δρόμο προς Λιβερά και πίσω από το ντεπόζιτο του νερού,
ήταν το νεκροταφείο που ανήκε σ’αυτό το καινούργιο χωριό. Ο Ιωσήφ
Σκορδής (Γιουσέλλας) μου διηγήθηκε κάποτε ότι είχε βρει οστά και
τεμάχια κρανίων, όταν καλλιεργούσε τον τόπο. Δεν έχει απομεινάρια
σπιτιών του χωριού αυτού, και φαντάζομαι ότι όλες οι σκαλισμένες
πέτρες έχουν βγαλθεί από τα χωράφια η ξαναχρησιμοποιηθεί. Μόνο
στα χρόνια ’60 του 20ου  αιώνα η εκκλησιαστική επιτροπή διάνεμε
τη γη πιο βόρεια από την Παναγία σε οικόπεδα και επέτρεψε την ανέ-
γερση καινούργιων σπιτιών στην περιοχή. Μέχρι τότε η γύρω περιοχή
της Παναγίας είχε μείνει αγροτική γη.

Βιβλιογραφία:
http://www.daedalus.gr/prdinformatics/HOC/apostolitoursA.htm
Κ. Χατζηιωάννη, Ετυμολογικό Λεξικό της ομιλούμενης κυπριακής Διαλέκτου (2000)

H καταγωγή του Κορμακίτη (1)
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ASH XABAR

Raxme u plaka axxok l’ Arxiepiskopi mil Muxtar Kourra

L’ DECA TEL KORMATJIT FAKET
L’ MUXTAR DKIAKO

F
i exte apli teleti, akke tapitlik fi nes gbar ta tu cishton
u ruxton pshan modcon, l’ jtit Muxtar tel Kormatjiti
Ilia Katshioludi u l’ Symvulio telu etimisan l’ catik
Muxtar, marxoum Antoni tel Ilia Dkiako. Prin l’ teleti,
saret raxme tel marxum Muxtar ta mad fil 78 snin
shatu fil 11 tel Fevrari tel 1996. L’ raxme saret mil

Iskof tel Maronites tel Kypro Yusef Sweif axxok lli’ knisua tel
Arxiepiskopi. Fil kiddas kan fia xtir nes, oxar jou mil Kormatjiti
adik llaile u oxar jou min kullon modici tel Kypro. 

Pshan Symvulio tel Kormatjiti shal kilme l’ Anapliroti Muxtar
Vaentino tel Athineo. Valentino xka pshan cishtu l’ muxtar
Dkiako u pshan kullu l’ shocol ta xalla xost l’ deca lli zman ta
sava muxtar. Kal kif Antoni Dkiako kan insane ta kannixub
deca shaitu u l’ nes shata, kanixub l’ ard tel deca u kan insane
timio u pallikari. Xtir truk canda kintam l’ Turk u maxallaxon
tejipu nes shaton te akcatu xost deca. “L’ Symvulio tenna”, kal
Valentino, “apofasisen na tinisi l’ Muxtar Dkiako u kiacaref oti
nes mixl l’ Dkiako tu cishton u ruxon pshan tekullina naxni
yiaum alli ta lina. U potte mas ma kislax tannintsion”.

Fil kilme shaitu l’ Iskof Yusef Sweif kal kif ma kan tyxero te-
acaref l’ Antoni Dkiako, amma simce xtir mpshanu u men kan
u ash sava pshal deca shaitu, pshan l’ knise shaitu u pshan
kullon l’ Maronites. Shiker l’ Muxtar l’ jtid u l’ Symvulio telu
pshan l’ apofasi shaiton u cizmon kullon te axtmu agapimeni
u enomeni pshanl’ kalo tel deca kulla. “Ana malini amfivolia”
kal “pos l’ kaes l insane ta shiltu muxtar tteaxtom xtir mpshan
ada ll’ skopo”. 

Ystera, l’ Muxtar Kkura ta fil’ mratu l’ marxum Muxtar Peppa,
plaka ta kandaxtop xok “L’ Kormatjiti extima se u pixubbak”.
Peppa tel Muxtar ma xitred u tcaslet fil’ pike.  

Fil’ telos Mastre Mixalaki tel Yiorgo tel Frantzeskui salla
exen spudeo pima takanikoul pshan cishtu l’ Andoni tel Dkiako
u pshan kullon ashka ma sava pshan deca shaitu. Fitte klam
kal u l’ vulefti Mario tel Mavridi,

SAROU FIL SHAXR TA KATCA

Kkura: «Xalluna asnai shocilna»
Fil xamse tishxur mi ta canda l’ jtid Symvulio tel deca tel Kormatjiti saru xtir
shcal kal l’ Muxtar Kkura fil anakinosi tashal prin fitte xxarat. Kal prota kif
ltaka jtid leoforio pshan teaxo u tejip l’ Mtine l’ nes tel deca u xost fitte zman
ttekun etimo teimsek shocol. Kal paca kif ekataferen u rifce l’ skales ta dikeunte
apozimiosi l’ neshperies u paca kif rifcu l’ moxxat tel kuelles u tel pakar
takimisku voithia l’ racayan. Ekataferen kal u misek farmako pshan jartunes
takiaklu l’ xarrupat, u sava protasi pshan tesur exen Kentro pshan l’ Thkupol
tel Shuxa xost deca. 
L’ Symvulio kal l’ Muxtar kiaxtom ma programma pshan tesai ashka makiaxter
u cizem kullon l’ nes alaikullixon shi xarka u kif kullon l’ shcal tteintailbu fitte
fitte. Kal kif l’ tinie tel Kormatjiti epsifisen u shalitu l uo Muxtar tel deca u
ttesai ashma kiaxtca min tex ma l’ nes tel Symbulio telu pshan na efkaristisun
l’ ness. Ftanni monon texalluon tesau shocolon u ala texottullon empodia. 

OMIROU: «NAXNI JUMPKON»
L’ Proedro tel Vouli Yiannaki Omiru, akke mi takal prin fitte zman
fil synefteksi shaitu xost l’ efimerida shaitna, rax l’ Xadd 29 tel
Aprilli antaxt l’ Knise tel Cadra l’ Mtine, thkaddes u ystera ltaka
mal Iskof u mal ekprosopo. Fil’ klam shatu ystera mil kiddas kal kif
panda kiacijbu te ithkades mal Maronites u kan ma xtir farxa ta
xiter teji teilteka maxxon adak l’ Hadd. 
“L Maronites” kal Omiru “picishu macana min xtir snin u panda enne
ness tel irini u tel shocol. Marri panda ansaciton u panda mansai
asha mannaxter pshan tan saciton tecishu ashka ma axsen kiaxtru.
L’ Iskof shiker l’ proedro tel Vuli ta ja teilteka mal’ Maronites, u ta
thkaddes maxxon. Kallu pos u l’ Maronites pisau ashma kiaxtru
pshan tesacatu modcon u tecishu kullon axsen u irinika xoris teid-
darbu u te itshatmu. 

ASH XABARASH XABARASH XABAR
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Exen shipp amma pixup’ exte pint , pivat’i
l’exlu u l’ tatatu jump l’ exla u pkitilpua.
Ένας νέος όταν αγαπά μια νέα, στέλνει τους γονείς
και τον τατά του στους γονείς της και την ζητούν. 

An l’ pint u l’ exl piritux , tote l’ ship pkitlop
prika, mix pait, xkali u flus.
Αν η νέα και οι γονείς τον θέλουν, τότε ο νέοςζητά
προίκα, όπως σπίτι, χωράφια και λεφτά.

An ma lixon ash ma pkitlop, tote lli proksenia
pkintxirpu.
Αν δεν έχουν ότι ζητήσει, τα προξένια χαλούν.

An pixup’a ma kalpu , pkiaxuta ma ash ma
pkiatua exla.
Αν την αγαπά όμως με την καρδιά του, την παίρνει
με ότι της δίνουν οι γονείς της.

Pixottu ashka zman pkiacatezu pshan tentja-
uzu , u xost ada lli zman pitailpu l’ pait u l’
shaya tel’ carus u istera pitailpu l’ xar tel cors.
Υπολογίζουν πόσο καιρό χρειάζονται για να παν-
τρευτούν, και μέσα σε αυτό το διάστημα ετοιμάζουν
το σπίτι και τα πραγματα της νύφης και ύστερα
ετοιμάζουν την μέρα του γάμου.

L’ xar tel cors piruxu lli pnatukia pitailpu l’
carus, picannulla u pilapsulla l’pid shata.
Τη μέρα του γάμου πηγαίνουν τα κορίτσια και
ετοιμάζουν τη νύφη, της τραγουδούν και την ντύ-
νουν στ΄άσπρα της. 

Lli shpap piruxu l’ cint tel’ caris, pixalkux, u
pilapsullu lli thkiepu l’ kaisin.
Οι νέοι πηγαίνουν στο σπίτι του γαμπρού, τον ξυ-
ρίζουν και του φορούν τα ρούχα του τα καλά. 

Pkiaxtux l’ pait tel carus, pkimsika u piruxu
lli knise. Ta pkirijcu mi lli knise piruxu java
cinton u tziernun l’ caskar pastitshia. 
Τον παίρνουν στο σπίτι της νύφης, την παίρνει
και πηγαίνουν στην εκκλησία. Όταν επιστρέψουν
από την εκκλησία πηγαίνουν στο σπίτι τους και
κερνούν παστίτσια τον κόσμο.

Xnain fil lail l’ acarus u l’ acaris pisau snie cin-
ton. Pkiriksu, u exlon , xvaton, u l’ maczumin
kullon, picalkullon flus ma ipar kathevexen
ashka ma piri. 
Τη Δευτέρα το βράδυ η νύφη και ο γαμπρός κάνουν
τραπέζι στο σπίτι τους. Χορεύουν, και οι γονείς
τους, τα αδέρφια τους και όλοι οι προσκεκλημένοι,

κρεμάζουν πάνω τους λεφτά χρησιμοποιώντας
καρφίτσες, ο καθένας όσα θέλει.  

Pisau kacak u pkiaxtuon l’ pait tel carus. L’
kacak pitsaion nunnutu l’ caris u akke pkin-
tamma l’ cors.
Κάμνουν κουλούρια και τα παίρνουν στο σπίτι της
νύφης. Τα κουλούρια τα κάμνει η νούννα του γαμ-
πρού και έτσι τελειώνει ο γάμος.

Pi-
ci-

shu innen kaes u naxni axsen.
Και ζουν αυτοί καλά και εμείς καλύτερα.

An l’ pint u l’ shipp pkitxap’u , u exlon ma pi-
ritu te ntjauzu , tote l’ shipp pkisrok l’ pint u
piruxu pkintjauzu vaxton.
Αν η νέα και ο νέος αγαπιούνται και οι γονείς τους
δεν θέλουν να παντρευτούν, τότε ο νέος κλέβει τη
νέα και πηγαίνουν και παντρεύονται μόνοι τους. 

Πως παντρεύουμε

Ashik mantjavez

Fi lli Xxar tel Umm
Στη Μέρα της Μάνας
Tel Antoni tel Mastre Mixalaki
Του Αντώνη του Μάστρε Μιχαλάκη

Ashka truk kilpet calena
ta kunna scar u pxalin
ashka truk jirket psanna
... u maxallitna jicanin

Πόσες φορές έγειρε πάνω μας
Όταν είμαστε μικροί και άρρωστοι
Πόσες φορές έτρεξε για μας
…και δεν μας άφησε πεινασμένους

Asha dkem ma kan lixa naum
ta kunna naxni citsanin
ta ma kuannaxter tan kaem moxna
u ta kunna u mkasrin

Πόσες μέρες δεν είχε ύπνο
Που είμαστε εμείς διψασμένοι 
Που δεν μπορούσαμε 
να σηκώσουμε το κεφάλι μας
Και που είμαστε και κουρασμενοι.

Adi el Umm ta tana l Rappi
Vatannaiaxa ma arka cakl
ta savaxa tattindurna
u ta txupna ma catap

Αυτή η Μάνα που μας έδωσε ο Θεός
Μας την έστειλε με τόσο νου
Που την έκανε να μας προσέχει
Και να μας αγαπά με κόπο.

Xop il Ummak ashka ma ttaxter
Ta pitnam u tapithkum
U ta la tsilu mi palak
ashka nes ma lixon Umm!

Αγάπα τη Μάνα σου όσο μπορείς
Όταν κοιμάσαι και όταν ξυπνάς
Και να μην το βγάλεις απ’ τον νου σου
Πόσοι άνθρωποι δεν έχουν Μάνα!

Tel Antoni tel Mastre Mixalaki
Του Αντώνη του μάστρε Μιχαλάκη

1. Ma telak tattakol u tattishrap, alijveris ta la te kullik.
Με τον δικό σου να τρως και να πίνεις, εμπορικές πράξεις όμως να
μην έχεις
2. Mod jrek ashka ma o l’ xef.
Άπλωσε τα πόδια σου, όσο φτάνει το πάπλωμα.
3. Pkiaxlupon kaes.
Τους γαλεύει καλά.
4. Daca l’ ped u lli kvelin.
Έχασε τα αυγά και το καλάθι.
5. Kco fil ped shatak.

Κάτσε στ’ αυγά σου.
6. Nazel danex.
Κατέβασε τα αυτιά σου.
7. L’ shocol pkiacalep shacilke.
Η δουλειά νικά την φτώχεια.
8. Msek ll’exen u rkaca ll’axar
Πάρε το ένα και κτύπα τον άλλο.
9. L’ jirk telli xmar arka uo.
Το τρέξιμο του γαιδάρου ΄τοσο είναι.
10. Tapzok sop xok pkiukaca xok l’ moxxi, tapzok sop taxt pkiu-
kaca xok l’ takni. Axsen taskot
Να φτύσω προς τα πάνω πέφτει στο κεφάλι μου, να φτύσω προς τα
κάτω πέφτει στο γένι μου, καλύτερα να σιωπήσω.

XTUPU TANNAXTOP KLAM FIL SANNA!
Γράψετε να γράψουμε παροιμίες στη γλώσσα μας

PITTACIRFUON ALLI L’ KLAM?
Fil ellinika

Sallikna = …………………….
Ftile = …………………….
Tlummosh = …………………….
Xilfan = …………………….
Citraf = …………………….
Fekke = …………………….
Pi cinn = …………………….
Kan ispucu = …………………….
Sipan = …………………….
Zazara = …………………….

Ll’ Patrakna Bishara
Boutros Rai mal

prothipourgo del Tourkia
Rejep Tayip Erdogan.

mil maroniteforum.com
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Β
ρισκόμαστε λίγες μέρες μετά την σέν-
τρα του Ευρωπαϊκού Πρωταθλήματος
που διοργανώνουν φέτος από κοινού
Πολωνία και Ουκρανία και οι απαν-
ταχού ποδοσφαιρόφιλοι ήδη απολαμ-
βάνουν την απόλυτη ποδοσφαιρική

μαγεία. Το EURO 2012 πραγματοποιείται από τις
8 Ιουνίου μέχρι την 1η Ιουλίου και αναμένεται να
καθηλώσει εκατομμύρια αντρικού πληθυσμού
μπροστά στη μικρή οθόνη. 

Στη μάχη έχει ριχτεί ήδη και η Εθνική Ελλάδας
η οποία στον πρώτο της αγώνα έφερε ισοπαλία 1-1
με τη διοργανώτρια Πολωνία. Αξίζει να αναφέ-
ρουμε τους ομίλους της πρώτης φάσης της διορ-
γάνωσης που αναμφίβολα συγκεντρώνουν τε-
ράστιο ενδιαφέρον.

Στον Α΄ όμιλο, που θεωρητικά είναι και ο πιο
αδύνατος (γεγονός που του δίνει ξεχωριστό εν-
διαφέρον λόγω ισοδυναμίας και των τεσσάρων
ομάδων) βρίσκονται η Ελλάδα, η Ρωσία, η Τσεχία
και η Πολωνία. Ο όμιλος αυτός είναι αμφίρροπος,
χωρίς το μεγάλο φαβορί, και θα δοθεί μεγάλη
μάχη για την εξασφάλιση των δύο εισιτηρίων
για την επόμενη φάση της διοργάνωσης.  Η δυ-
ναμικότητα της Ρωσίας είναι γνωστή λόγω και
των αστεριών που διαθέτει όπως και της Τσεχίας.
Στην Ελλάδα δίνει μια ξεχωριστή δυναμική η κα-
τάκτηση του EURO 2004 ενώ η Πολωνία, ούσα
και διοργανώτρια θα τυγχάνει ξεχωριστής μετα-
χείρισης σε όλα τα επίπεδα.

Στο Β΄ όμιλο, που αναμένεται να ανεβάσει την
αδρεναλίνη στα ύψη συμμετέχουν τα μεγαθήρια
Γερμανία, Ολλανδία και Πορτογαλία και η πάντα
απρόβλεπτη Δανία. Ξεκάθαρα φαβορί βέβαια λόγω
και των επιτυχιών τους στο τελευταίο EURO 2008
και στο πρόσφατο ΜΟΥΝΤΙΑΛ 2010, αλλά και λόγω
των γεμάτων ρόστερ που διαθέτουν. Βέβαια, δεν
μπορείς ποτέ να ξεγράψεις την Πορτογαλία του
Κριστιάνο Ρονάλντο.

Στο Γ΄ όμιλο, όπου τα φαβορί είναι ξεκά-
θαρα, συμμετέχουν η κάτοχος του τροπαίου
και παγκόσμια πρωταθλήτρια Ισπανία, η
πάντοτε πανίσχυρη Ιταλία και οι Κροατία
και Ιρλανδία. Παρά τις σημαντικές απου-
σίες της Ισπανίας (απουσιάζουν λόγω
τραυματισμού ο αρχηγός Πουγιόλ και το αστέρι
της επίθεσης Νταβίντ Βίγια), οι Βάσκοι δεν φαί-
νεται να ανησυχούν ιδιαίτερα λόγω της πλειάδας
από αστέρια σε όλες τις θέσεις. Η Ιταλία, με τον
γνωστό συντηρητικό τρόπο παιχνιδιού παραμένει
πάντοτε μια υπολογίσιμη δύναμη που μπορεί να
αφήσει εκτός διοργάνωσης οποιονδήποτε αν-
τίπαλο. Σαφέστατα, Κροατία και Ιρλανδία είναι
οι ομάδες που αν υποτιμηθούν, μπορούν να κά-
νουν τη ζημιά. Διαθέτουν αμφότερες παίκτες-
κλειδιά που κάνουν τη διαφορά. 

Στον Δ΄ και τελευταίο όμιλο βρίσκονται η
Αγγλία, η Γαλλία, η Σουηδία και η έτερος
διοργανώτρια Ουκρανία. Και εδώ σαφέ-
στατα φαβορί, όπως αντιλαμβάνεστε, εί-
ναι η Αγγλία και η Γαλλία, λόγω διαφο-
ράς δυναμικότητας από τις άλλες δύο
ομάδες, που όμως διατηρούν και αυτές τις
δικές τους ελπίδες για την έκπληξη. Ιδιαίτερη
μνεία σε Αγγλία και Γαλλία είναι περιττή, αφού
και οι δύο αποτελούν παραδοσιακές δυνάμεις
του παγκόσμιου ποδοσφαιρικού στερεώματος
με πληθώρα αστέρων. 

Όπως έχουμε αναφέρει και πιο πάνω το Ευρω-
παϊκό Πρωτάθλημα θα φιλοξενήσουν φέτος η Ου-
κρανία και η Πολωνία. Η πρώτη φάση της διορ-
γάνωσης, αυτή δηλαδή των ομίλων ξεκινά στις
8 Ιουνίου και ολοκληρώνεται στις 19 Ιουνίου.
Ακολουθεί η προημιτελική φάση από τις 21
Ιουνίου μέχρι τις 24. Οι δύο ημιτελικοί θα
γίνουν στις 27 και 28 Ιουνίου και ο μεγά-
λος τελικός την 1η Ιουλίου. Αξίζει να ανα-
φερθεί ότι ο μεγάλος τελικός θα πραγμα-
τοποιηθεί στο Στάδιο Ολιμπίνσκι του Κιέ-

βου, χωρητικότητας 65.400 θεατών. Οι ώρες των
αγώνων καθημερινά θα είναι στις 7 μμ και στις
9.45 μμ για τη φάση των ομίλων, ενώ από την προ-
ημιτελική φάση και μετά παιχνίδια θα διεξάγονται
μόνο στις 9.45 μμ.

Πάντως, λίγες μέρες μετά την έναρξη
της μεγάλης διοργάνωσης, τα προγνω-

στικά και οι προβλέψεις από τα διε-
θνή πρακτορεία στοιχημάτων δίνουν
και παίρνουν. Φαβορί για την κατά-
κτηση του τροπαίου θεωρείται, όπως

άλλωστε αναμενόταν, η Ισπανία των
μεγάλων αστεριών της Ρεάλ Μα-
δρίτης και της Μπαρτσελόνα. Ακο-
λουθούν οι πανίσχυρες Γερμανία
και Ολλανδία, που διαθέτουν τους

δικούς τους αστέρες και εδώ και
καιρό ψάχνουν την ανώτερη διάκρι-
ση σε αυτές τις διοργανώσεις. Ακο-

λουθούν κατά σειρά οι παραδο-
σιακές δυνάμεις Αγγλία, Γαλ-

λία, Ιταλία και Πορτογαλία
που ουδείς μπορεί να τις ξε-
γράψει. Αντίθετα, η Ελλάδα
δεν έχει και τις καλύτερες
αποδόσεις αφού βρίσκεται
στην προτελευταία θέση του
σχετικού πίνακα. Μεγάλο εν-

διαφέρον συγκεντρώνουν και

οι στοιχηματικές αποδόσεις για τον πρώτο σκόρερ
της διοργάνωσης. Πρώτο φαβορί είναι το πολυ-
βόλο της Εθνικής Γερμανίας Μάριο Γκόμεζ ενώ
ακολουθεί κοντά ο Ρόμπιν Φαν Πέρσι της Ολλαν-
δίας που έκανε εντυπωσιακή χρονιά στην Πρέμιερ
Λιγκ με τα χρώματα της Άρσεναλ. Σε απόσταση
αναπνοής ο Κριστιάνο Ρονάλντο που δεν χρει-
άζεται και ιδιαίτερες συστάσεις. Ακολουθούν οι
Φερνάντο Γιορέντε και Φερνάντο Τόρρες του με-
γάλου φαβορί Ισπανίας, ενώ μετά οι Καρίμ Μπεν-
ζεμά, Γουέιν Ρούνεϊ και Μάριο Μπαλοτέλι. Και
μόνο ακούγοντας αυτά τα ονόματα, αντιλαμβά-
νεται κανείς τι θέαμα πρέπει να αναμένει από το
EURO 2012. Και να φανταστεί κανείς ότι αυτοί
είναι μόνο οι επιθετικοί! 

Αξίζει να αναφέρουμε και κάποια στοιχεία ιστο-
ρικά για το θεσμό. Καθιερώθηκε από το 1960, όταν
πρωτοξεκίνησε, να πραγματοποιείται κάθε τέσσερα
χρόνια και σε αυτόν να συμμετέχουν οι ομάδες
που θα προκρίνονταν από προκριματικό γύρο.
Αυτό ισχύει μέχρι και σήμερα, με τη διοργανώτρια

χώρα να προκρίνεται απευθείας. Πρώτη πρωτα-
θλήτρια Ευρώπης αναδείχθηκε το 1960 η Σοβιετική
Ένωση, η σημερινή Ρωσία δηλαδή. Σήμερα, οι μο-
ναδικές χώρες που έχουν περισσότερες από μία
κατακτήσεις είναι η Γερμανία με 3 τρόπαια και ακο-
λουθούν η Γαλλία και η Ισπανία με 2. Στη σχετική
λίστα βρίσκεται και η Ελλάδα με τον μεγάλο άθλο
του 2004 στην Πορτογαλία που άφησε άφωνη ολό-
κληρη την υφήλιο. 

Οι προσδοκίες της φετινής Ελλάδας είναι υψηλές.
Η νεανική ομάδα του Φερνάντο Σάντος, υπό την κα-
θοδήγηση των φυσιογνωμιών που βρέθηκαν στην κο-
ρυφή της Ευρώπης το 2004, του Γιώργου Καραγκούνη, του
Κώστα Κατσουράνη και του Νίκου Λυμπερόπουλου, θα
επιδιώξει για άλλη μια φορά να ταράξει τα νερά. Σωτήρης
Νίνης, Κυριάκος Παπαδόπουλος, Γιάννης Φετφατζίδης και
Κώστας Φορτούνης θα είναι τα νεαρά αστέρια που θα ηγούν-
ται αυτής της προσπάθειας. Ένα είαι το δεδομένο. Η Ελλάδα
είναι ήδη ξεγραμμένη από όλους. Όπως και το 2004 έτσι
και φέτος το πειρατικό, αυτή τη φορά του Φερνάντο Σάν-
τος, είναι έτοιμο να δώσει απαντήσεις και να κλέψει
εντυπώσεις. Με μια αξιοπρεπή παρουσία να επαναφέρει
τη αίγλη της Ελλάδας στο διεθνές προσκήνιο που έχει
πληγεί με τα τελευταία άσχημα γεγονότα. Κλείνοντας
να ευχηθούμε καλή επιτυχία στην Ελλάδα και είμαστε
βέβαιοι ότι θα μας κάνει κα πάλι περήφανους. 

EURO 2012: Στο προσκήνιο
η ευρωπαία στρογγυλή θεά!
ΤΩΝ
ΒΑΣΙΛΗ ΚΟΥΜΕΤΤΟΥ 
ΚΑΙ ΜΙΧΑΛΗ MOYΣΑ



SPORTYPOS Ο ΤΥΠΟΣ ΤΩΝ ΜΑΡΩΝΙΤΩΝ 23

ΝΑΤΑΛΙΑ ΕΥΑΓΓΕΛΙΔΟΥ

Ένα αστέρι γεννιέται

Α
ρκετά ενθαρρυντικά ξεκίνησε η φετινή
σεζόν για την αθλήτρια του ΓΣΠ, στα
800 μ. και στα 1500 μ., Ναταλία Ευαγ-
γελίδου. Η νεαρή αθλήτρια με χρόνο
2.11.04, που είναι ατομική επίδοση,
πήρε τη δεύτερη θέση στα 800 μ., στις

22 Φεβρουαρίου στο Πανελλήνιο Πρωτάθλημα Κλει-
στού Στίβου που διεξήχθη στο ΣΕΦ. Με τη Ναταλία,
η οποία βρίσκεται στο τρίτο έτος των σπουδών
της, είχαμε μια σύντομη συνομιλία, για το ενημε-
ρωτικό δελτίο του ΓΣΠ. 

Πότε ξεκίνησες τον αθλητισμό; 
Ξεκίνησα τον αθλητισμό στην
πέμπτη του δημοτικού από τις
Ακαδημίες. Στη δευτέρα γυμνα-
σίου πήγα στον κύριο Σπύρο, με
τον οποίο προπονούμαι μέχρι
σήμερα. 

Τι ήταν αυτό που σε ώθησε να
ασχοληθείς με τον αθλητισμό;
Αυτός που με παρότρυνε να ασχο-
ληθώ με τον αθλητισμό ήταν ο πα-
τέρας μου, ο οποίος με συμβου-
λεύει και είναι πάντοτε δίπλα μου. 

Τι περιλαμβάνουν οι προπονή-
σεις σου;
Προπονούμαι οκτώ φορές την
εβδομάδα. Δευτέρα, Τετάρτη
και Παρασκευή κάνω τη δύσκο-
λη μου προπόνηση, δηλαδή το
πρόγραμμα και τις υπόλοιπες
μέρες έχω τρέξιμο και ασκήσεις
ενδυνάμωσης. 

Ποιες ιδιαιτερότητες έχει η ζωή ενός αθλητή;
Γενικότερα ένας αθλητής πρέπει ν’ ακολουθεί υγι-
εινό τρόπο ζωής, δηλαδή να τρέφεται σωστά, να
μην ξενυχτά και να κοιμάται αρκετές ώρες για να
ξεκουράζεται. Η αποκατάσταση είναι πολύ σημαν-
τική για την απόδοση ενός αθλητή. 

Με τι σκοπεύεις να ασχοληθείς μετά τις σπου-
δές σου;
Αφού πάρω το πρώτο μου πτυχίο, θα βρω κάποια
σχετική απασχόληση ώστε να είμαι οικονομικά
ανεξάρτητη και θα αρχίσω το μεταπτυχιακό μου.
Παράλληλα θα συνεχίσω τις προπονήσεις μου.

Θαυμάζεις κάποιους αθλητές;
Θαυμάζω τον προπονητή μου Σπύρο Σπύρου και
τη γυναίκα του Δώρα Κυριάκου, όχι μόνο ως αθλη-
τές, αλλά και ως ανθρώπους. Είναι σπάνιοι και αι-
σθάνομαι τυχερή που τους γνώρισα. Θα ήθελα να
τους ευχαριστήσω για την αφοσίωση που μου δεί-
χνουν καθημερινά και για όλα όσα μου έμαθαν. 

Για τη Ναταλία μίλησε και ο προπονητής της
Σπύρος Σπύρου:

«Η Ναταλία γυμνάζεται μαζί μου από τα 13 της. Η
συνέπεια που έδειξε από την πρώτη μέρα στην
προπόνηση της, είναι αυτή που τη βοήθησε να
συγκαταλέγεται σήμερα στις καλύτερες αθλήτριες
μεσαίων αποστάσεων, όλων των εποχών, στην Κύ-
προ. Η περσινή χρονιά ήταν η καλύτερη για τη Να-
ταλία, αλλά εγώ προσωπικά πιστεύω ότι τα καλύ-
τερα έρχονται. Η αισιοδοξία μου πηγάζει από το
γεγονός ότι μαζί με τη Ναταλία, που γυμνάζεται
με συνέπεια, πειθαρχημένα και πολύ σκληρά, υπάρ-
χει μια πλειάδα αθλητριών οι οποίες, με τον υγιή
συναγωνισμό που υπάρχει μεταξύ τους αφού γυ-
μνάζονται μαζί, θα κάνουν καλύτερες επιδόσεις.

Μαζί με τη Ναταλία γυμνάζονται οι αδερφές Σο-
φοκλέους, η Μερόπη Παναγιώτου και η Στέλλα
Χριστοφόρου, όταν βρίσκεται στην Κύπρο. Είναι
πολύ δύσκολες στιγμές για μένα όταν η Ναταλία
αγωνίζεται με όλες αυτές τις αθλήτριες που είναι
πολύ φίλες και πολύ δεμένες. Χαίρομαι με αυτήν
που κερδίζει αλλά στενοχωριέμαι για τις υπόλοιπες.
Από αυτή τη δύσκολη θέση, όμως, με βγάζουν οι
ίδιες οι αθλήτριες μου, που μέσα στον αγώνα αλλά
και αμέσως μετά, συγχαίρουν και στηρίζουν η μία
την άλλη. Η Ναταλία πραγματικά στηρίζει όλους
τους αθλητές και βοηθά όπως μπορεί και όπου
μπορεί. Για τον πολύ κόσμο οι αποδόσεις της απο-
τέλεσαν έκπληξη. Όχι όμως για μένα. Ένα από τα
πολλά προτερήματα της είναι η υπομονή. Όλα αυτά
τα χρόνια δούλευε σκληρά για να πραγματοποιήσει
τους στόχους της, τόσο στον αθλητισμό όσο και
στο σχολείο. Τα καταφέρνει περίφημα έως τώρα
και αυτό που της εύχομαι ολόψυχα είναι να συνε-
χίσει την ίδια προσπάθεια και να πάει ακόμα πιο
ψηλά με περισσότερες επιτυχίες, τόσο στον αθλη-
τισμό και στη μόρφωση της, όσο και στην προσω-
πική της ζωή».  
*Το άρθρο πάρθηκε αυτούσιο από το ενημερωτικό
δελτίο Μαρτίου του ΓΣΠ.

n Αγώνισμα: 1500 μ., 800 μ.
n Ημερομηνία Γεννήσεως: 10 Μαρτίου 1991
n Τόπος Γεννήσεως: Λευκωσία
n Γονείς: Χαράλαμπος Ευαγγελίδης

και Βέρα Κατσιολούδη
n Προπονητής: Σπύρος Σπύρου
n Ατομική Επίδοση: 4.34.40, 2.09.25 (Ιού-

λιος 2011)
n Σπουδές/Εργασία: Κλασικές Σπουδές και Φι-

λοσοφία στο Πανεπιστήμιο Κύπρου (3ο έτος)
n Μεγαλύτερες διακρίσεις: 2η θέση στο

Πανελλήνιο Πρωτάθλημα Κλειστού Στίβου
n Επόμενος αγωνιστικός στόχος: Το όριο

για το Ευρωπαϊκό Πρωτάθλημα κάτω των 23

«Η περσινή χρονιά
ήταν η καλύτερη

για τη Ναταλία, 
αλλά εγώ

προσωπικά πιστεύω
ότι τα καλύτερα

έρχονται»
Σπύρος Σπύρου
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